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Kdo za koga lovi ribe?
»Daj človeku ribo, nahranil ga boš za en dan. 

Nauči ga loviti ribe, prehranil ga boš za vse ži-
vljenje.« Tako se glasi širom sveta znani kitajski 
pregovor, a zdi se, da ga v sodobni družbi, nepri-
pravljeni na krizne razmere, kakršna je sloven-
ska, ne znamo ali pa morda celo nočemo razu-
meti.

Na drugačen način si namreč ni mogoče raz-
lagati ravnanja družbe, na tem mestu nameno-
ma ne uporabljam termina država, ki zaznava 
stiske posameznikov, ki so zaradi izgube virov 
prihodkov eksistenčno ogroženi, in jim poma-
ga z različnimi oblikami socialnih transferjev, bi-
stveno premalo pa potem stori za to, da bi ome-
njene posameznike motivirala za čimprejšnje 
angažiranje na trgu dela in proaktivno podjetni-
ško delovanje v smislu »pomagaj si sam in bog 
ti bo pomagal«.

Podjetništvo v vseh razvitih državah sveta 
predstavlja pomemben vir napredka in ekonom-
skega razvoja. Zaradi podjetništva, ki spodbuja 
konkurenčnost, imajo porabniki večjo izbiro pro-
izvodov in storitev, posledično pa izboljšuje tudi 
kakovost ponudbe. Vse to je razlog, da se poveču-
je inovativnost, odpirajo se nova delovna mesta, 
standard prebivalstva se postopoma povečuje.

A zakaj sploh načenjam to vprašanje, če pa 
je tema tedna v tokratni številki Savinjskih no-
vic mednarodni dan Rdečega križa? Preprosto 

zato, ker je očitno, da je pri nas vedno več lju-
di, ki so prepričani, da so jim drugi, najpogoste-
je država, dolžni »loviti ribe«, da bodo sami pre-
živeli. Vrste prosilcev za socialno pomoč se na-
mreč daljšajo, kar pa nujno še ne pomeni, da se 
enako hitro povečuje tudi število dejanskih upra-
vičencev. Kaj pa če se vrste daljšajo tudi zaradi 
tega, ker kot država ne znamo (ali pa nočemo) 
preveriti, če v vrstah stojijo tudi takšni, ki neupra-
vičeno izkoriščajo nastale razmere?

V tokratni številki Savinjskih novic objavljamo 
tudi pogoje, pod katerimi bo mogoče v času do 
5. junija objavljati vsebine, povezane s tremi za-
konodajnimi referendumi: o Zakonu o prepreče-
vanju dela in zaposlovanja na črno, o Zakonu o 
pokojninskem in invalidskem zavarovanju in o 
Zakonu o spremembah in dopolnitvah Zakona 
o varstvu dokumentarnega in arhivskega gradi-
va ter arhivih. Javnomnenjske ankete kažejo, da 
imajo vsi našteti zakoni, glede na visoko stopnjo 
nezaupanja vladi, relativno malo možnosti, da 
bi bili potrjeni, in če bo na referendumu »padel« 
prvi izmed naštetih zakonov, si bomo morali po-
gledati v oči in se vprašati, ali v Sloveniji v resnici 
želimo ločiti zrnje od plevela in ali si iskreno želi-
mo urejeno in pravično družbo? 
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Več o tem v prihodnji številki 
Savinjskih novic.

MEDNARODNI DAN RDEČEGA KRIŽA

Vrste prosilcev pomoči vedno daljše

Ilka Kramer Marolt, sekretarka Območnega združenja 
Rdečega križa Zgornje Savinjske doline: 
»Tudi naša izpostava se pridružuje praznovanju mednarodnega dneva 

humanitarne organizacije Rdečega križa. Po osnovnih šolah bomo izvajali 
učno uro spoznavanja organizacije Rdeči križ, skozi katero bodo otroci do-
bili informacije o našem delu, o prostovoljstvu, pogovarjali se bomo o tem, 
na kakšne načine lahko sami pomagajo ljudem v stiski. Ob koncu sreča-
nja bodo otroci prejeli še simbolična darilca. Kar se krvodajalstva tiče, smo 
v Lučah pripravili krvodajalsko akcijo, izvedli pa bomo tudi dve postaji za 
preventivno kontrolo holesterola in sladkorja v krvi.

Pred prazniki smo razdeljevali hrano iz intervencijskih zalog EU. Opaža-
mo, da novih prosilcev za prehrambene pakete skoraj ni, kar pomeni, da 
imamo v svojih evidencah praktično vse osebe, ki tovrstno pomoč potrebu-
jejo. Lahko tudi rečem, da so vsi prejemniki paketov le-te sprejeli z velikim 
veseljem in hvaležnostjo. Nekaj hrane je še na zalogi, naslednje razdeljeva-
nje paketov nameravamo izvesti v juniju in juliju. Takrat bomo poleg teste-
nin in riža razdelili še okoli dva tisoč litrov mleka in tristo prehrambenih pa-
ketov z vrečami pralnega praška.«

8. maja svetovna humanitarna organizacija Rdeči križ 
praznuje svoj dan. Rdeči križ Slovenije (RKS) v naši drža-
vi deluje s 56 območnimi združenji. Med njihovimi temelj-
nimi nalogami je organiziranje krvodajalstva, z nastopom 
gospodarske krize pa v ospredje stopajo tudi druge vrste 
pomoči, kot so dodeljevanje prehrambenih paketov in zbi-
ranje denarnih ter materialnih pomoči.

PROSILCEV ZA PREHRAMBENE 
PAKETE 50 ODSTOTKOV VEČ

Vedno slabši socialni položaj 
ljudi in posledično naraščanje po-
trebe po materialni pomoči se že 
močno pozna delu humanitarnih 
organizacij, kot je RKS. Povpraše-
vanje po humanitarni pomoči pri 
njih se je v letošnjem letu poveča-
lo za okoli dvajset odstotkov, pro-
silcev je približno 40.000 več kot 
lani. Predstavniki RKS pri svojem 
delu opažajo vedno večje psihič-

ne posledice revščine, zato pou-
darjajo potrebo po večjem sode-
lovanju z državo in centri za soci-
alno delo. 

V zadnjem času RKS in druge 
humanitarne organizacije posku-
šajo pomagati predvsem množi-
cam delavcev, ki so izgubili delo 
in tako ostali brez vsakih dohod-
kov. Po vseh koncih Slovenije pro-
padajo podjetja, RKS pa brezposel-
nim razdeljuje prehrambene pake-
te, ki so le izhod v skrajni sili. V leto-

(Foto: ML)

šnjem letu je vse več tistih, ki priha-
jajo po pakete s hrano, njihovo šte-
vilo se je povečalo vsaj za 50 od-
stotkov. 

RKS v zadnjih mesecih razde-
ljuje interventne zaloge Evrop-
ske unije, v paketu so samo naj-
osnovnejša živila; mleko, moka, 
testenine in riž. Po paket iz inter-
ventne zaloge lahko pridejo po-
samezniki z odločbo enkrat na 
mesec, pakete RK lahko dobijo 
le vsaka dva ali tri mesece. To je 
premalo za življenje tistih, ki so v 
največji stiski, v organizaciji RKS 
pa se bojijo, da bo z nastopom 
nove socialne zakonodaje, s ka-
tero se bodo pogoji dodeljevanja 
pomoči bistveno zaostrili, le še 
večji pritisk na njihovo in njim po-
dobne organizacije.

KRVODAJALSTVO SLOVENCEM 
»V KRVI«

Med najbolj razpoznavne de-
javnosti RKS gotovo spada orga-
niziranje krvodajalskih akcij. Pr-
ve enote krvi so v Sloveniji odvze-
li in konzervirali že leta 1945, od-
vzem kri pa se po načelu prosto-
voljnega, neplačanega in anoni-
mnega krvodajalstva izvaja od 
leta 1953. Že od takrat je glavni 
organizator krvodajalskih akcij 
RKS, ki danes letno zbere od 42 
tisoč do 45 tisoč litrov krvi, kar je 

dovolj za potrebe po krvi in krvnih 
pripravkih. 

Podatek, da je za pokrivanje po-
treb vsak dan potreben odvzem 
krvi tristotim krvodajalcem in da 
se jih toliko tudi najde, kaže, da 
je krvodajalstvo Slovencem prav-
zaprav že »v krvi«. RKS s 56 ob-
močnimi združenji letno organi-
zira okoli 1.150 krvodajalskih ak-
cij. Tudi prebivalci Zgornje Savinj-
ske doline se krvodajalskih akcij 
vedno pridno udeležujejo in tako 
več kot vzorno prispevajo svoj de-
lež humanitarnosti. 

ŠKANDALI TUDI PRI 
DOBRODELNOSTI

Žal se humanitarnih organiza-
cij, tudi RKS, ne drži le dober slo-
ves. Z obtožbami o nepravilnostih 
v delovanju organizacije in o ne-
korektnem razdeljevanju humani-
tarne pomoči se slej kot prej sre-
čajo vse večje humanitarne or-
ganizacije. Zaradi izgube zaupa-
nja se tako spopadajo še z izpa-
dom donatorjev in dobrodelne-
žev, njihovo zaupanje pa je tež-
ko ponovno pridobiti. Zato je po 
mnenju ekonomistov, ki podrob-
neje poznajo delovanje tovrstnih 
organizacij, nujna uvedba stroge-
ga organizacijskega in finančne-
ga nadzora.

Tatiana Golob

Koruza kriva za pomore čebel?
V zadnjem času so mediji poro-

čali o številnih pomorih čebel, zla-
sti v Prekmurju. Po prvih analizah 
na terenu sodeč naj bi bil vzrok za 
odmrtje tolikšnega števila pašnih 
čebel pripravek klotianidin, ki ga je 
mogoče najti tudi na tretiranem se-
menu koruze. Ob sejanju take koru-
ze naj bi se pripravek prašil v okoli-
co in tudi na oljno ogrščico, kjer so 
se pasle čebele. Ravno iz tega ra-
zloga je v aprilu kmetijsko ministr-
stvo ponovno opozorilo na pravil-

no rabo fitofarmacevtskih sredstev 
in na dosledno upoštevanje navo-
dil proizvajalcev in trgovcev, ki so 
tem sredstvom priložena.

Na Čebelarski zvezi SAŠA pravi-
jo, da jim ni znano, da bi na našem 
območju padlo večje število čebel 
kot posledica zastrupitve. Kako je 
s stanjem čebel in ali v Zgornji Sa-
vinjski dolini sejejo tako tretirano 
koruzo, smo se pozanimali pri pri-
stojnih.

Marija Lebar
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»PROTIKORUPCIJSKI« ZAKON SPREJET

Svetniki so sedaj lahko tudi predsedniki društev

Jakob Presečnik: »Prejšnji zakon 
je uvedel nekoliko nelogična in 

neumna določila.« 
(Foto: Štefka Sem)

Sprememba in dopolnitev zako-
na o integriteti in prepovedi korup-
cije je aprila ugledala luč sveta in 
dileme o tem, ali so lahko člani ob-
činskega ali mestnega sveta tudi 
predsedniki društev, ni več. Zado-
voljstvo nad tem, da je imela spre-
memba zakona toliko podpore v 
državnem zboru in državnem sve-
tu je izrazil prvopodpisani pod pre-
dlog spremembe zakona poslanec 
Jakob Presečnik.

»Prejšnji zakon je uvedel neko-
liko nelogična in neumna dolo-
čila, predvsem kar se tiče občin-
skih funkcionarjev. To se je še po-
sebej odražalo na podeželju. Tu-
kaj so določeni ljudje, ki so aktivni 
na vseh področjih, in omejevati nji-
hovo delo v društvih zaradi funkci-
je svetnika je nesmiselno,« je pove-

dal Presečnik. Po prejšnji zakono-
daji društvo, katerega predsednik 
je bil hkrati tudi občinski svetnik, ni 
smelo prejemati denarnih sredstev 
s strani občine, izvzeta so bila le 
gasilska društva. Poleg tega bi bi-
li za sredstva z občinskih razpisov 
prikrajšani še svetniki iz obrtniških 
vrst ali kmetje, saj jim je zakon pre-
povedal kandidirati za sredstva, ki 
jih je razpisovala občina.

Po novem svetniki lahko kandidi-
rajo na vseh razpisih, ne smejo pa 
aktivno sodelovati pri odločanju, 
kdo bo sredstva dobil, kar bo verje-
tno prineslo določene spremembe v 
raznih občinskih odborih, ki sodelu-
jejo pri razdeljevanju sredstev z raz-
pisov. »Zakon je bilo potrebno spre-
meniti, žal pa je sprejemanje trajalo 
kar nekaj časa in so nekateri pred-

liko prepričevanja je bilo potrebno 
med poslanci, nekateri so se prav 
čudili, kakšna določila so zapisana 
v zakonu, med njimi tudi poslanci, ki 
so župani, ki se s tem vprašanjem 
pač niso ukvarjali. Šele ko je pred-
sednik protikorupcijske komisije 
Goran Klemenčič podal preko 300 
mnenj, da zakon res ni smiseln, so 
to ugotovili tudi poslanci, ki so nato 
spremembe zakona podprli. 

Da pa ne bi kdo pomislil, da je 
Presečnik toliko truda vložil v ta za-
kon, zaradi svojih interesov, ker je 
bil sam poleg poslanske funkci-
je predsednik Kulturnega društva 
Godba Zgornje Savinjske doline, 
je še pred sprejemom tega zakona 
po desetih letih odstopil s predse-
dniške funkcije. 

Štefka Sem

SPLETNA STRAN OBČINE GORNJI GRAD

Župan Ogradi razočaran nad pranjem umazanega 
perila v javnosti

Župan Stanko Ogradi upa, da se bo 
kultura občanov izboljšala. 

(Foto: Štefka Sem)

Na aprilski seji gornjegrajskega 
občinskega sveta so svetniki odlo-
čali o ureditvi in prenovitvi občin-
ske spletne strani ter januarja do-
dani rubriki mnenja občanov. Sple-
tna stran občine je nespremenjena 
že nekaj let, zato je Uroš Bolko, ki 
z občino sodeluje na tem področju, 
predstavil, kako bi lahko spletne 
strani prenovili in jih obogatili, do-
dali bi jim tudi več fotografij. Sple-
tni strani manjka ažurnost, ki je ze-
lo pomembna, predvsem bi bilo 
potrebno popraviti podatke o dru-
štvih, saj nekatera društva ne spo-
ročajo sprememb podatkov. 

NEKRITIČNOST DO IZRAŽANJA
Poleg temeljite prenove in preu-

reditve spletne strani je tekla bese-
da o mnenjih občanov, rubriki, ki je 
v zadnjem času naletela na kar ne-
kaj kritik zaradi poslanih mnenj. Ne-
kateri zaradi anonimnosti rubriko iz-
koriščajo za pranje umazanega pe-
rila, in tako je bilo na udaru delova-
nje turističnega društva, odstop in 
preklic odstopa svetnika Marka Jel-
šnika, vprašanja so se nanašala tu-
di na trenutno »priljubljeno« okoljsko 
dajatev in podobne zadeve. 

Župan Stanko Ogradi je bil nad 
mnenji, ki jih pišejo občani, razo-
čaran, saj lahko govorice, ki se 
pišejo, bere vsak Slovenec. To se 
mu zdi zelo negativna reklama 
za sam kraj in lokalno skupnost. 
Po županovih besedah je anoni-
mnost tisto, kar piscem mnenj da-
je veliko svobodo izražanja, pre-
pričan je, da si marsikdo komen-
tarjev ne bi upal oddati, če bi se 
moral podpisati s pravim imenom 
in priimkom. Ravno iz tega razlo-

ga občinska uprava in župan niso 
odgovarjali na vprašanja zasta-
vljena v rubriki. 

Direktorica občinske uprave Jo-
žica Rihter je povedala, da na vsa 
vprašanja, pobude ali prošnje, ki 
jih občina prejme podpisane z ime-
nom in priimkom, odgovarjajo. Ob-
činska uprava je namreč dolžna 
po Uredbi o upravnem poslovanju 
zagotavljati strankam informacije, 
kamor spadajo tudi odgovori, in to 
v roku 15 dni. Po besedah Rihterje-
ve se predpisane zakonodaje drži-
jo in ljudem sproti odgovarjajo na 
vso prejeto pošto. Odgovorom na 
mnenjih občanov ne nasprotuje, 
opozorila je, da je bilo le malo kon-
kretnih vprašanj. 

»LJUDSKI BONTON« ODSLEJ NA 
FORUMU

Svetniki so bili mnenja, da mo-
ra nekdo odgovarjati na vprašanja, 
na pisanja, ki zajemajo le govori-
ce, se ni potrebno odzivati. Mne-
nja so se pokazala za nekoliko dru-
gačna, kot so pričakovali, zato so 
urejevalcu spletne strani predlaga-
li, da bi ob uvedbi prenovljene sple-
tne strani to rubriko spremenili v fo-

rum, kjer bi se potem lahko dodaja-
le teme in priponke, kar bi bilo bolj 
pregledno. 

Mnenje svetnikov je bilo, da pi-
sanje občanov odraža določeno 
krizo društev, saj je bilo največ be-
sed namenjeno delovanju in finan-
ciranju le-teh. Ob tem je Ogradi pri-
pomnil, da imajo ljudje veliko časa 
za spremljanje govoric, tistih nekaj 
minut, ki bi jih potrebovali za obve-
stilo o spremembah v društvu, pa 
se ne najde, zato imajo nekatera 
na spletni strani objavljene podat-
ke še iz leta 2008. 

Po dolgi debati so se svetniki od-
ločili, da se spletna stran prenovi in 
da občinska uprava od društev pri-
dobi ažurne podatke. Mnenja ob-
čanov bodo ostala, ob uvedbi no-
ve strani bo uveden forum, za ka-
terega bodo skrbeli administrator-
ji, ki naj bi bili iz svetniških vrst. Žu-
pan Ogradi je povedal, da upa, da 
se bo kultura občanov izboljšala, 
občinska uprava namreč nima na-
mena brisati posameznih zapisov. 
Po izkušnjah iz drugih občin se ko-
mentarji umirijo po nekaj mesecih, 
je dodal Bolko.

Štefka Sem

sedniki društev predali svoje funkci-
je že pred uveljavitvijo le-tega,« je po-
vedal Presečnik. Omenil je tudi, ko-
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MOZIRJE JUG

Ulice naj varno služijo občanom

Primož Nemec, Ivan Suhoveršnik in Boro Blagojevič (od leve) pri rezanju 
slavnostnega traku (Foto: Benjamin Kanjir)

Na velikonočni ponedeljek po-
poldan je bilo v Mozirju zelo slove-
sno. Na vrhu Hofbauerjeve ulice ob 
trškem jedru sta bili postavljeni dve 
smrečici in med njima napet trak. 
Njegovo rezanje je pomenilo ura-
dno odprtje prenovljenih ulic Hof-
bauerjeve, Na tratah in Nove trate.

Gradnja oziroma adaptacija teh 
treh ulic je potekala več mesecev. 
Izvajalec del gradbeno podjetje 
AGM Nemec d.o.o. iz Laškega ozi-
roma njegovi delavci so v tem času 
popolnoma spremenili videz tega 
dela Mozirja. Projekt je bil imeno-
van Mozirje jug, z njim pa se je za-
ključila obsežna prenova osrednje-
ga dela Mozirja, vključno s trškim 
jedrom. Izvajalec je v zemljo pre-
stavil komunalne vode, infrastruk-
turo, obnovil cestišče, ob njem pa 
zgradil pločnik. V vidu večje varno-
sti in urejenosti. Domačini na teh 
ulicah so morali v času gradnje ve-
likokrat potrpeti, saj jim je bil obča-
sno onemogočen dostop do svo-
jih domov. Kljub temu so imeli z iz-

najlepšimi v kraju. Občani, ki so 
se dogodka udeležili v velikem šte-
vilu, so to dejstvo nagradili z buč-
nim aplavzom. Na otvoritvi so do-
mačini poskrbeli tudi za kratek kul-
turni program, zapeli so Koledni-
ki KD Mozirje in domača dekleta, 
manjkal ni niti muzikant na frajto-
narici Aljaž Trbovšek. Za piko na i je 
poskrbel Dobrinko Danojević, ki je 
ob tej priložnosti priskrbel vola. Sle-
dnjega je ves dan pridno obračal 
nad ognjem in nato razdelil med 
obiskovalce. 

Na slovesnosti po otvoritvi se je 
pokazalo, da so občani še vedno 
složni, voljni pomagati drug druge-
mu in stopiti skupaj, ko je to potreb-
no. Organizacijo prireditve so vze-
li v svoje roke, zato je vse poteka-
lo v cilju dobre volje in prijateljske-
ga druženja. Takšnega, kot ga v za-
dnjih časih vse bolj manjka.

Benjamin Kanjir

OBČINSKI SVET LUČE

Cene za najem grobov 
zaenkrat ostajajo 

nespremenjene
Občina Luče upravlja s tamkaj-

šnjim pokopališčem. Ob koncu le-
ta 2010 se je izteklo desetletno ob-
dobje pogodb za najem grobov na 
lučkem pokopališču. Svetniki so 
zato na zadnji seji govorili tudi o tej 
temi in sprejeli cene najema gro-
bov. Potrdili so predlog župana Ci-
rila Rosca, da ostanejo cene za na-
jem za obdobje dveh let nespreme-
njene. 

Svetnike je zanimalo, kako je z la-
stništvom zemljišča, kjer je pokopa-
lišče. Zemljišče bi moralo biti javno 
dobro, v lastni občine. Ta vprašanja 
bi bilo treba urediti z župnijo. 

Občinski svet je soglasno spre-
jel sklep, da se pripravijo nove de-
setletne pogodbe za najem gro-
bov. Ponovno se morajo preveriti 
izmere grobov in vzpostaviti ažur-
na baza podatkov o najemu. Isto-
časno bodo pristopili k urejanju la-

stništva zemljišča na pokopališču.
Cene za najem grobov so spre-

jeli za obdobje 2011-2012, in sicer: 
za dveletni najem enojnega groba 
ter žarnega groba v obzidju zna-
ša 26 evrov, dveletni najem družin-
skega groba pa 40 evrov. Enkra-
tna cena zakupa žarnega groba v 
obzidju znaša 500 evrov, v to je že 
vključena dveletna najemnina. Na-
jemnine se kot doslej pobirajo vsa-
ki dve leti.

Prihodki od pobrane najemnine 
za vežico in grobove so namenski 
in se porabijo za stroške vzdrževa-
nja pokopališča ter mrliške vežice, 
za govore na pogrebih in za noše-
nje zastave. Prav tako se iz tega vi-
ra pokriva plačilo pogodbenega 
dela za vzdrževanja vežice in po-
kopališča, za načrtovane investici-
je in nakup opreme.

Marija Lebar

LUČKA OBVOZNICA

Odprto pismo na okoli 
450 naslovov

Nedavno so številna gospodinj-
stva v občini Luče prejela odprto 
pismo v zvezi s problematiko lučke 
obvoznice in poplavne varnosti va-
si Luče. Pismo so podpisali občani 
Blaž Voler, Andrej Šiljar in Karel Aj-
nik. Priložili so stališča o tej proble-
matiki, katerih avtor je Andrej Šiljar. 

V svojem Zagovoru obvoznice 
je Andrej Šiljar v uvodnem delu za-
pisal: »Lučani vse od katastrofal-
nih poplav leta 1990 čakamo, da 
se dokončno reši problem uredi-
tve prometa skozi Luče in zaščita 
vasi pred poplavami.« Dodaja, da 
je po njegovem mnenju večina Lu-
čanov obvoznici naklonjena. »Tu-
di sam sem zagovornik obvozni-
ce in želim s tem sestavkom na po-
ljuden način obrazložiti argumen-
te za moje prepričanje,« je zapisal 
avtor. V nadaljevanju so bila poda-
na stališča Društva Luč - Združenja 
za trajnostni razvoj Luč, ki jih nava-
jajo kot argumente proti obvozni-
ci in nasproti temu stališča Andre-
ja Šiljarja. Na štirih straneh so na-
nizana stališča proti obvoznici in 

Šiljarjeve utemeljitve, zakaj po nje-
govem mnenju stališča nasprotni-
kov obvoznice ne držijo. V sklepnih 
besedah na koncu dopisa avtor na 
kratko povzema vsebino Zagovora 
obvoznice.

Pismu je bil priložen tudi odgo-
vor ministrstva za okolje in prostor 
društvu Luč, ki je na naslov ministr-
stva poslalo sporočilo, da je pro-
jekt izgradnje obvoznice Luč ško-
dljiv za kraj, in v katerem je predla-
gan preklic sklepa vlade o spreje-
mu uredbe za obvoznico ter vrnitev 
postopka v začetno fazo.

»Sporočamo vam, da smo na 
ministrstvu naredili vse, da se po-
seg za gradnjo obvozne ceste in 
varovanje Luč pred visokimi voda-
mi umesti čim bolje znotraj upošte-
vanja dolgoročnih načrtov države 
in občine, zakonskih okvirov in po-
dročnih predpisov, interesov javno-
sti ter s čim večjim konsenzom lo-
kalne skupnosti,« je med drugim 
zapisano v odgovoru okoljskega 
ministrstva.

Marija Lebar

vajalci korekten odnos. To je ob pri-
ložnosti otvoritve poudaril lastnik 
podjetja Primož Nemec, ki je sku-
paj z županom Ivanom Suhover-
šnikom in enim najstarejših obča-
nov v tem delu Mozirja, Borom Bla-
gojevičem prerezal slavnostni trak. 

Nemec je poudaril, da so bi-
li občani zelo strpni do delavcev, 

kar jim je dajalo dodatnih moči za 
čim hitrejše dokončanje del. Žu-
pan Ivan Suhoveršnik je po blago-
slovu ceste, ki ga je opravil domači 
župnik Sandi Koren, izpostavil dej-
stvo, da so obnovljene ulice med 
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GOSTOVANJA PRI ČLANICAH SE NADALJUJEJO

Upravni odbor SŠGZ tokrat obiskal Erico

Člani upravnega odbora zbornice so si ogledali laboratorij, ki je med 
najbolje opremljenimi v državi. (Foto: Marija Lebar)

BSH HIŠNI APARATI NAZARJE

Finančna spodbuda za 
investicijski projekt

Vlada je na 132. redni seji v če-
trtek, 28. aprila, sprejela sklep, da 
se podjetju BSH Hišni aparati d.o.o. 
Nazarje dodeli finančna spodbuda 
za investicijski projekt Razširitev in 
diverzifikacija proizvodnje malih 
gospodinjskih aparatov. Za ome-
njeni projekt je vlada nazarskemu 
podjetju odobrila 7.890.000 evrov 
sredstev, je na novinarski konfe-

renci po seji vlade povedala mini-
strica za gospodarstvo mag. Dar-
ja Radić.

Sredstva bo podjetje prejelo v 
naslednjih štirih letih, s širitvijo in 
preureditvijo proizvodnje pa bo na-
stalo tudi okoli 50 novih delovnih 
mest. Celoten projekt je vreden več 
kot 26 milijonov evrov.

Marija Lebar

Šestnajsta seja upravnega od-
bora Savinjsko-šaleške gospodar-
ske zbornice (SŠGZ), ki je bila v če-
trtek, 21. aprila, je gostovala na in-
štitutu Erico v Velenju. Gostitelji so 
predstavili svoje poslovanje, pred-
sednica zbornice dr. Cvetka Tinau-
er pa je prisotne seznanila z aktu-
alnimi zadevami na področju zbor-
ničnega dogajanja.

Dejavnost inštituta Erico in nje-
govo zgodovino je predstavil direk-
tor mag. Marko Mavec. Inštitut de-
luje že več kot 15 let in sodi v Sku-
pino Gorenje, ki je 51-odstotni la-
stnik. Ostala lastnika sta še Termo-
elektrarna Šoštanj in Premogovnik 
Velenje. Od skromnih začetkov s 
šestimi zaposlenimi se je inštitut, 
ki se ukvarja z rešitvami na podro-
čju okoljskih vprašanj, razvil do se-
danjega obsega, ko je zaposlenih 
skoraj desetkrat več. Člani uprav-

in jo podpira tudi SŠGZ, saj zmanj-
šuje razvojne razlike znotraj same 
regije pa tudi v primerjavi z ostalo 
državo, poleg tega je glede na do-
sedanje postopke najhitreje izve-
dljiva. Mag. Anton Urankar iz TEŠ 
je glede bloka 6 povedal, da na 
osnovi sklepa vlade zelo intenziv-
no pripravljajo prenovljen investi-
cijski načrt, ki bo v skladu s politi-
ko na področju energetike. Po nje-
govem dela na projektu potekajo 
po načrtu.

Ta mesec poteče mandat skup-
ščini Gospodarske zbornice Slove-
nije in ostalim voljenim organom. 
Zato so na upravnem odboru SŠGZ 
potrdili kandidatno listo za izvolitev 
treh predstavnikov v 100-člansko 
skupščino GZS za mandat 2011 – 
2015 in imenovali volilno komisijo, 
ki bo izvedla volitve.

Marija Lebar

KMETIJSKA ZADRUGA ŠALEŠKA DOLINA

Poslovno leto ocenjujejo za izredno uspešno
Minulo leto je bilo kljub težavne-

mu položaju na tržišču za šaleško 
kmetijsko zadrugo izredno uspe-
šno. Tudi za letos so njihovi načr-
ti smeli in v prihodnost gledajo op-
timistično. 

Lani so ustvarili skoraj deset mi-
lijonov evrov čistih prihodkov, kar je 
3,7 odstotka več kot v letu 2009. Či-
sti dobiček je znašal 27.241 evrov 
in ga bodo razporedili v rezerve. 
Kot je poudaril direktor zadruge Ša-
leška dolina Ivan Drev, zadruga ni 
profitna organizacija. Njen namen 
je predvsem dobro servisirati svoje 
člane, kar tudi uspevajo. Člani za-
druge imajo pri storitvah med dru-
gim nekatere ugodnosti, kot so niž-
je marže in odlog plačila kupljene-
ga blaga.

Zadružne enote Velenje, Šoštanj 
in Šmartno ob Paki so z odkupom 
kmetijskih proizvodov ustvarile 44 
odstotkov prihodkov, trgovinska 
enota neživilskega blaga vključno 
z repromaterialom 48 odstotkov, 
lastna proizvodnja sedem odstot-
kov in ostala dejavnost en odsto-
tek prihodkov. »Pomembni so še 
vedno visoki prihodki iz primarne 
dejavnosti, to je odkup kmetijskih 
tržnih viškov,« je dejal direktor Drev.

Odkupili so za en odstotek manj 
mleka kot leto poprej. Vse mleko 
oddajo Mlekarni Arja vas, kjer so 
odkupne cene nedopustno padle, 
je povedal direktor. Odkup mlade-
ga pitanega goveda je ostal na ni-

voju leta 2009, ostalega goveda 
pa so odkupili 492 kosov ali 15 od-
stotkov več kot prejšnje leto. Uspe-
šno opravljajo servis klanja živine, 
katere ohlajeno meso nato doba-
vljajo nazaj lastnikom živali. Tako 
so lani služnostno zaklali 495 ži-
vali, kar je 7,8 odstotka več kot le-
to prej.

»V letu 2010 smo pričeli z aktiv-
nostmi za odkup ekološko gojene 
živine na vsem območju Slovenije. 
Projekt je izredno zahteven, razvi-

jamo ga dalje in letos se prijavlja-
mo tudi na evropska sredstva, ki 
so dodatna moralna in materialna 
spodbuda,« tako Drev. V ta namen 
so pripravili blagovno znamo EKO-
DAR. Dobro pa tržijo tudi svoje pro-
dukte blagovne znamke SLODAR 
iz lastne proizvodnje jabolk; sladek 
toukec, jabolčne krhlje in jabolčni 
čips. Za slednjega se zanima tudi 
neka letalska družba, je bilo rečeno 
na občnem zboru Zadruge. 

Marija Lebar

Direktor Ivan Drev: »V letu 2010 
smo pričeli z aktivnostmi za odkup 

ekološko gojene živine na vsem 
območju Slovenije.« (Foto: ML)

nega odbora zbornice so si ogle-
dali laboratorij, ki je med najbolje 
opremljenimi v državi.

Dr. Tinauerjeva je na upravnem 
odboru predstavila aktivnosti zbor-

nice glede 3. razvojne osi in omeni-
la zaključke srečanja s celjsko go-
spodarsko zbornico na to temo. 
Poudarila je, da je sedaj začrtano 
traso hitre ceste predlagala stroka 
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MOZIRSKE TRATE 

Simbolično polaganje temeljnega kamna 

Jurij Maleševič se je prisotnim zahvalil za 
potrpežljivost, ki je bila potrebna v zadnjih letih, 
odkar so se pričeli izvajati postopki za izvedbo 
projekta imenovanega Mozirske trate. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

Kar nekaj domačinov se je 25. aprila na No-
vih tratah v Mozirju udeležilo polaganja temelj-
nega kamna za začetek gradnje socialnega 
naselja Mozirske trate. Kot je slikovito dejal žu-
pan Ivan Suhoveršnik, ima program že kar dol-
go brado, kljub temu pa je sedaj pred uresni-
čitvijo.

Gradnja naj bi se pričela v bližnji prihodno-
sti. Prva projekta bosta gradnja varstveno de-
lovnega centra in bivalne enote. Ravno slednja 
je tista, ki se je v preteklosti največkrat omenjala 
kot nujno potrebna. V njej bodo lahko varovan-
ci, osebe z motnjami v duševnem razvoju, preži-
vljali celotne dneve, tu bodo živeli, hkrati pa uži-
vali celotno oskrbo, ki jo bodo potrebovali za do-
stojno življenje.

Na slovesnosti sta spregovorila župan Ivan 
Suhoveršnik in investitor gradnje Jurij Male-
ševič. Slednji je z idejo za gradnjo socialne-
ga programa, naselja, ki bi vsebovalo prosto-
re varstveno delovnega centra, bivalne enote, 
doma starejših, vse potrebne infrastrukture za 
življenje in delovanje ter objekte, v katerih bi se 
naselile mlade družine, pred občinske svetnike 
stopil še v prostorih stare občinske zgradbe. To 
je bil pripravljen odkupiti, renovirati ter vključi-
ti v socialni program. Po mnogih zapletih, ne-

štetih vprašanjih in dolgotrajnem pridobiva-
nju različnih študij in dovoljenj, je program ozi-
roma njegov prvi del vendarle pred začetkom 
gradnje. Gradbeno dovoljenje je izdano, posto-
pek za izbiro izvajalcev del pa tudi že poteka. 
Jurij Maleševič se je prisotnim zahvalil za po-
trpežljivost, ki je bila potrebna v zadnjih letih, 
odkar so se pričeli izvajati postopki za izved-
bo projekta imenovanega Mozirske trate. Ob 
tem je poudaril zahtevnost zemljišča, na kate-
rem bodo stavbe stale, predvsem kar dva po-
toka v bližini, ki sta v preteklosti že poplavljala. 
Svoj čas je zahteval tudi odkup zemljišč in ko-
munalno urejanje.

Na temeljnem kamnu je podoba farnega za-
vetnika sv. Jurija. Ob njem je investitor dodal la-
tinski napis Ex umbra ad lucem, kar bi se preve-
dlo Iz teme v svetlobo. Tako naj bi se v prihodno-
sti zgodilo tudi s tem projektom. 

Benjamin Kanjir

MEDNARODNO LETO GOZDOV KOT PRILOŽNOST ZA PROMOCIJO

Ameriški gost navdušen nad slovenskimi gozdovi 

Donald Hodges (levo) je pod vodstvom Damjana 
Jevšnika občudoval zgornjesavinjske gozdove. 

(Foto: Štefka Sem) 

V ponedeljek, 18. aprila, je Zgornjo Savinjsko 
dolino obiskal doktor Donald Hodges, profesor 
ekonomike in gozdarske politike na fakulteti v 
Tennesseeju, ki je v Sloveniji v okviru izmenjave 
profesorjev Fulbright. Polletno bivanje v Sloveni-
ji bo Hodges izkoristil za predavanja na oddelku 
za gozdarstvo na Biotehniški fakulteti v Ljublja-
ni ter raziskovalno delo na Inštitutu Jožefa Šte-
fana. Poleg tega se razveseli vsakega povabila 
za ogled slovenskih gozdov. Na takšen ogled ga 
je popeljal vodja nazarske krajevne enote Zavo-
da za gozdove Slovenije (ZGS) Damjan Jevšnik.

Hodges, ki je v Sloveniji že četrtič, je po treh 
mesecih bivanja v Ljubljani in obiskovanju dru-
gih delov naše dežele našel veliko komplimen-
tov tako za deželo kot za ljudi, seveda pa veli-
ko pozornosti posveča gozdovom in gospodar-
jenju z njimi. Način gospodarjenja, kot ga izva-
ja ZGS, je nekaj posebnega v svetovnem merilu. 
Predvsem je navdušen nad sodelovanjem za-
sebnih lastnikov gozdov, ki jih je veliko, da tako 
dobro sodelujejo z zavodom. 

V Ameriki vidi težavo v tem, da si zasebni la-
stniki ne pustijo dajati nasvetov s strani strokov-
njakov, ki bi jim radi pomagali pri boljšem go-
spodarjenju z gozdovi. Teh težav pri nas ne opa-
zi in meni, da je sodelovanje in združevanje la-

stnikov gozdov zelo dobro, prav tako imajo ve-
liko vlogo strokovnjaki ZGS. Omenil je ameriško 
lesno predelovalno industrijo, ki je prisotna pred-
vsem v južnem delu države. V času recesije je 
zaradi vpetosti v gradbeno dejavnost veliko iz-
gubila, se pa počasi pobira. Še več pa je le-ta iz-
gubila že pred časom, saj so trg preplavili cenej-
ši kitajski lesni proizvodi. 

Izkušnje, ki jih bo Hodges nabral v Sloveniji, 
bo s pridom uporabil, razmišlja tudi o programu 
sodelovanja med študenti obeh držav. Izmenja-
va le-teh bi bila zelo zanimiva, saj bi slovenski 
študentje lahko v Ameriko ponesli naš način de-
la, ameriški bi se tukaj spoznali s povsem dru-
gačnim načinom gospodarjenja z gozdovi.

»Mednarodno leto gozdov je priložnost za 
promocijo prelepih in edinstvenih slovenskih 
gozdov,« je povedal Jevšnik, ki je gosta pope-
ljal po zgornjesavinjskih gozdovih. »Naš sistem 
gospodarjenja z gozdovi je edinstven in kot ta-
kšnega bi ga lahko bolj ponosno predstavljali 
tujcem, prav tako bi lahko vzorec, kjer sta zdru-
žena varstvo narave in proizvodnja lesa, ob pra-
vi promociji ponesli v svet.« Predstavitev gozdov 
bi po Jevšnikovem mnenju lahko umestili v turi-
stično ponudbo. 

Štefka Sem
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ODKRITJE OBELEŽJA PRVI JAVNI ŠOLI V MOZIRJU

Spomin na zavednost Franca Hofbauerja

Aleksander Videčnik je predstavil 
delo učitelja Franca Hofbauerja. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

Po otvoritvi moderniziranih ulic v okviru pro-
jekta Mozirje jug so se udeleženci slovesnosti po 
njih tudi sprehodili. Zavoljo odkritja spominske-
ga obeležja so se med potjo ustavili na Hofba-
uerjevi ulici, na mestu, kjer je stala stavba prve 
javne šole v Mozirju.

Pred leti je bila stara stavba zaradi gradnje 
nove odstranjena, skupaj z njo pa je brez pro-
stora ostala spominska plošča, ki je bila vzida-
na na njej. Pričala je o narodni zavednosti in 
pripadnosti Mozirjanov slovenstvu tudi v časih 
nemške prisotnosti in vpliva. Koncem 18. stole-
tja je v prvi javni šoli v kraju deloval učitelj Franc 
Hofbauer, ki je bil znan po trdni drži, saj je kljub 
močnemu nasprotovanju otroke učil slovenske 
besede in pesmi. O njegovem delu je ob tej pri-
ložnosti, ko je spominsko obeležje dobilo svoj 
prostor na novi stavbi, spregovoril narodopisec 
in publicist Aleksander Videčnik. Ob plošči pr-

vi javni šoli in učitelju Hofbauerju se je dotaknil 
tudi ostalih obeležij širom Mozirja. Poudaril je, 
da Mozirjani s tem izkazujejo ponos ob kulturi, 
ki je vedno ohranjala pokončno držo. 

S pogledom in besedami se je Videčnik ozrl 
tudi na novo kužno znamenje, ki je med obno-
vo zamenjalo kostanj. Znamenje je pred stole-
tji stalo na istem mestu, kar je razvidno iz stare 
slike, ki se je ohranila. Njegovo ponovno posta-
vitev je sprejel z odobravanjem, saj se ob tem 
Mozirjani vračajo h koreninam, katerih se nika-
kor ne gre sramovati.

Benjamin Kanjir

ODPRTO PISMO PREDSEDNIKU VLADE GLEDE 3. RAZVOJNE OSI

Zgornjesavinjčani pozivajo Pahorja in ministre k 
ukrepanju

Županja in župani vseh sedmih zgornjesa-
vinjskih občin in direktorica Savinjsko-šaleške 
območne razvojne agencije Jasna Klepec so na 
predsednika vlade Boruta Pahorja, resorne mini-
stre in predsednika računskega sodišča dr. Igor-
ja Šoltesa naslovili odprto pismo. V njem poja-
snjujejo stališče svojih občin, gospodarstva in 
prebivalstva glede umestitve hitre ceste v sklopu 
3. razvojne osi. V pismu, ki so ga podpisali 20. 
aprila, pozivajo na čim prejšnjo in strokovno re-
šitev te problematike. 

»Županja in župani občin ter gospodarstvo 
Zgornje Savinjske doline zgroženi spremljamo 
pravi pogrom in medijsko gonjo proti umesti-
tvi hitre ceste na 3. razvojni osi v predviden ko-
ridor. Pri tem še posebej izstopajo razne civil-
ne iniciative, ki ali nočejo ali ne morejo razumeti 
pomembnosti tega projekta. Do sedaj se nismo 
hoteli neposredno vpletati v medijsko vojno, saj 
smo aktivnosti vodili preko ustreznih institucij, 
kjer smo tudi jasno izrazili interes za čimprejšnji 
začetek gradnje hitre ceste, seveda predvsem 
odsek F 2-2,« so med drugim zapisali v pismu.

Pri tem so poudarili, da razumejo skrb za 
ohranitev kmetijskih zemljišč. »Ne moremo pa 
razumeti, da nekateri vztrajajo zaradi ozkih in 
parcialnih interesov. Pomen izgradnje hitre ce-
ste 3. razvojne osi mora preseči vse drobne, se-
bične interese in pomeni veliko razvojno prilo-
žnost regijam in pokrajinam, ki so sedaj izključe-
ne iz sodobnih komunikacij,« stoji v pismu.

Razvoja Zgornje Savinjske in Šaleške doline si 
ni mogoče zamisliti brez predvidene hitre ceste, 

ki se mora zgraditi čim prej. Nujo po cesti izra-
ža tudi veliko število apelov gospodarstva. Ob-
staja bojazen, da bodo poslovni sistemi proizvo-
dnjo preselili na lokacije z ustreznejšimi pogoji 
in tako bomo izgubili veliko število kakovostnih 
delovnih mest. 

Občine Zgornje Savinjske doline in posredno 
župani so še v težjem položaju. Neurejena cestna 
infrastruktura predstavlja tukaj velik problem tudi 
za večja podjetja, med drugim BSH Hišni aparati, 
ki rešuje ekonomsko situacijo cele doline in širše 

ter ima resen namen proizvodnjo še širiti.
»Ali si lahko zamislite, spoštovani gospod 

predsednik Vlade RS in gospodje ministri, kata-
strofalne posledice, ki bi nastale s selitvijo proi-
zvodnje? Tudi turizem že čuti upad gostov, pred-
vsem tistih iz zahodnih držav, saj si izbirajo de-
stinacije, ki so lažje dostopne. Želimo in upamo, 
da razumete našo skrb in odgovornost za eko-
nomsko in socialno varnost ter eksistenco tukaj-
šnjih ljudi in tega okolja.«

Marija Lebar

Savinjske novice in referendumski dan 
V skladu z obstoječo zakonodajo objavljamo 

pravila, na podlagi katerih bodo Savinjske novice 
spremljale referendumsko kampanjo, s katerimi 
bo zagotovljena enakopravnost političnih strank 
in drugih organizatorjev kampanje za referendu-
me, ki bodo potekali v nedeljo, 5. junija 2011.

To načelo bomo upoštevali pri spremljanju 
predreferendumskih aktivnosti, o katerih bomo 
poročali z vestmi, poročili in članki. Savinjske no-
vice v času pred referendumi ne bodo namenile 
posebnega prostora za predstavitev stališč po-
litičnih strank in drugih organizacij ter posame-
znikov, bo pa vsem naštetim dosegljiv oglasni 
prostor po veljavnem ceniku oglaševanja.

V času do referendumov Savinjske novice iz-
idejo petkrat: 6., 13., 20., in 27. maja ter 3. juni-
ja 2011. Vsem organizatorjem referendumske 

kampanje, ki bodo za omenjene številke pravo-
časno dostavili gradivo za objavo, bodo zagoto-
vljeni enaki pogoji. Propagandna sporočila bo-
mo objavili izključno z navedbo naročnika, nji-
hov obseg v posamezni številki pa bo odvisen 
od števila in obsega naročil.

Strankarskih razglasov, pozivov, javnih izjav, 
stališč in drugih uradnih dokumentov ne bomo 
objavljali, razen v obliki plačanih oglasov. Pri 
morebitni objavi si pridružujemo pravico krajša-
nja, povzemanja ter redakcijske obdelave. Prav 
tako bomo v času pred referendumskim dne-
vom selektivni pri objavljanju prispevkov v rubri-
ki Pisma bralcev, saj želimo preprečiti izrabljanje 
te rubrike za interese posameznih organizacij in 
posameznikov.

Glavni in odgovorni urednik Franci Kotnik
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OBČINSKI SVET NAZARJE

Muzej ustvaril ostanek dohodka, JP Dom izgubo
Na aprilski seji se je nazarski ob-

činski svet seznanil s poročiloma o 
poslovanju Muzeja Vrbovec in Jav-
nega podjetja Dom d.o.o. Nazarje 
za leto 2010. Prvo poročilo so vze-
li na znanje, pri drugem so želeli še 
nekaj pojasnil.

Direktorica Muzeja Vrbovec, mu-
zeja gozdarstva in lesarstva Bar-
bara Šoster Rutar je podala po-
drobno poslovno poročilo o delo-

vanju javnega zavoda v letu 2010. 
Sestavni del tega je bilo tudi finanč-
no poročilo, iz katerega je bilo raz-
vidno pozitivno poslovanje zavo-
da. Ustvarili so 88.608 evrov pri-
hodkov, od tega je 72.871 evrov 
sredstev Občine Nazarje za delo-
vanje muzeja, ostalo so ustvarili z 
lastno dejavnostjo, nekaj pa je tu-
di finančnih prihodkov. Odhodkov 
je bilo 78.355 evrov. Od tega gre 

največ, to je nekaj čez 63 odstot-
kov za stroške dela, skoraj 37 od-
stotkov predstavljajo stroški blaga 
in materiala. Zavod je posloval po-
zitivno in je v lanskem letu ustvaril 
10.253 evrov presežka prihodkov.

Kot je v poročilu o poslovanju 
povedal direktor JP Dom Matej Pe-
čovnik, je podjetje leto 2010 zaklju-
čilo z negativnim rezultatom. JP 
Dom opravlja več dejavnosti, in si-
cer upravlja z nepremičninami, iz-
vaja distribucijo toplote in upravlja 
z občinskimi objekti. K negativne-
mu izidu je največ prispevala de-
javnost distribucije toplote, kjer iz-
guba znaša 29.261 evrov. Glavni-

no tega predstavlja veja toplovo-
da IOC Prihova, kjer so izgube na 
omrežju več kot 63-odstotne. Ne-
gativna postavka je še upravljanje 
s Športno dvorano Nazarje, kjer je 
izguba 3.796 evrov. »Razlog je pre-
prost,« je v poročilu napisal Pečov-
nik. »Prihodki od najemnin in re-
klam ne zadostujejo za pokritje 
vseh stroškov.«

Direktor je poslovnemu poročilu 
dodal še strategijo poslovanja do 
leta 2014. Svetniki so glede poslo-
vanja želeli še nekatera pojasnila, 
s katerimi se bodo seznanili na na-
slednji seji občinskega sveta.

Marija Lebar

CIKLUS PREDAVANJ PARTNERSKI ODNOS

Od sodbe k iskrenosti

O neizražanju jeze in pasivni 
agresiji ter še marsičem koristnem 
za izboljšanje partnerskih odnosov 

bo Mojca Grešak nadaljevala v 
svojem naslednjem predavanju, ki 
bo to soboto, prav tako v Galeriji 
Mozirje. (Foto: Tatiana Golob)

Tretje predavanje iz ciklusa Par-
tnerski odnos je v mozirski galeri-
ji vodila Mojca Grešak. Društvo za 
kulturo odnosov Spes predavanja 
pripravlja mesečno v sodelovanju 
z Osrednjo knjižnico Mozirje. 

Grešakova, svetovalka pri dru-
štvu Spes, je pri svojemu predava-
nju izhajala iz teze, da smo ljudje 
različni, sploh pa to velja za moške 
in ženske. Zato je po njenem pre-
pričanju nesporno dejstvo, da na 
partnerski odnos gledamo vsak iz 
svojega vidika. Različni pogledi na 
stvari hitro pripeljejo do konflikta, ki 
pa je po mnenju Grešakove norma-
len del vsakega partnerskega raz-
merja. Zbrane je opozorila, da pre-
več radi pozabimo, da partnerja 
včasih pač govorita različen jezik 
ljubezni, zato se je treba v razmerju 
potruditi za skupno razumevanje. 

Nadalje je predavateljica spre-
govorila o procesu, skozi katerega 
gre večina trdnih zakonov. Svežo 
zaljubljenost nadomesti gnezde-
nje, temu sledi želja po samopotr-
jevanju, ki se v zdravem razmerju 
spremeni v sodelovanje, le-to v na-
vado, proces ljubezni pa se zaklju-
či s ponovno združitvijo partnerjev.

Udeleženci predavanja so z za-
nimanjem prisluhnili tudi besedam 
Grešakove o jezi, ki je med ljudmi 
še vedno prepovedano čustvo. Ker 
starši svoje otroke učijo, da jezo 
skrivajo in jim je ne pustijo izraziti, 
le-ti slej kot prej ponotranjijo prepri-

čanje, da odprto izražanje jeze ni 
dobro. A vendar je jeza vsakdanje 
stanje, ki ga čutimo, ko naše potre-
be niso zadovoljene. Ker ta občute-
nja tlačimo vase, jeze skorajda ne 
prepoznamo več. Žal to pomeni, 
da jo nalagamo vase, kar lahko pri-
pelje do bolezni. 

Tatiana Golob
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GRAŠKA GORA

122 let praznovanj prvega maja

Zaskrbljeni obrazi udeležencev prvomajskega srečanja na Graški Gori 
(Foto: Jože Miklavc)

Šaleško-savinjski sindikati Ve-
lenje so na Graški Gori priredili že 
32. območno prvomajsko prazno-
vanje, katerega se je udeležilo več 
kot tisoč ljudi iz Mislinjske, Šaleške 
ter Savinjske doline. Po nagovoru 
poslanca in velenjskega župana 
Bojana Kontiča, ki je kritično ocenil 
sedanje razmere v družbi ter nera-
zumljive pritiske na projekta izgra-
dnje nadomestnega, šestega blo-
ka termoelektrarne Šoštanj in gra-
dnjo tretje razvojne osi po trasi, ki jo 
bo določila stroka, so se udeležen-
ci množično odpravili na pohod na 
Jesenkov vrh. 

Slavnostni govorec Bojan Kon-
tič je v svojem nagovoru (samo)
kritično ocenil škodljive procese 
divjega lastninjenja, nerazumno 

in uprav v podjetjih ter s tem peha-
nju zaposlenih v obup in socialno 
agonijo. Nanizal pa je tudi nekaj 
svetlih primerov uspešnega pod-
jetništva na območju Saša regije 
ter dejstvo, da so tako podjetniki, 
politiki in javnost odločno stopili 
skupaj ob ogrožanju razvojnih in-
teresov Koroške, Šaleške in Zgor-
nje Savinjske doline ter ohranitve 
delovnih mest. 

Skupina predstavnikov udele-
žencev je nato položila venec k 
spomeniku Nošenje ranjencev na 
Graški Gori. Kulturni del programa 
so izvedli Moški pevski zbor Kajuh 
iz Velenja, Pihalni orkester Premo-
govnika Velenje ter ansambel Sre-
denšek.

Jože Miklavc

KRESOVANJA V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Grela sta ogenj in glasba

Lepotec med kresovi je v Gornjem Gradu privabljal poglede. 
(Foto: Robi Škulj) Veter v ognju ob koči Planinskega društva Nazarje (Foto: Tatiana Golob)

Številni Mozirjani so se na kresovanju zbrali ob golažu in ognju. 
(Foto: Ciril M. Sem)

zadolževanje države in državnih 
podjetij, ki bodo škodljivo vpliva-
li tudi še na naslednje generaci-

je državljanov. Jezno se je izra-
zil o grabežljivosti in neodgovor-
nem ravnanju številnih lastnikov 

Na soboto pred 1. majem so za-
goreli kresovi. Za letošnje kreso-
vanje so v Gornjem Gradu združi-
li moči člani turističnega društva 
in Športnega društva veterani. Pod 
pridnimi rokami članov obeh dru-
štev je na travnatem igrišču nastal 
velik kres, ki je privabljal poglede 
mimoidočih. Kljub ne ravno lepe-
mu vremenu je kresovanje na igri-
šče privabilo številne krajane.

Ogenj so prižgali tudi na Farban-
ci, koči Planinskega društva Na-
zarje, kjer se je ob jasnem večeru 
zbralo okoli osemdeset ljudi. Ob 
mraku so skupaj prižgali kres, ki je 

prijetno grel bližnjo okolico pozno 
v noč. Za še toplejše vzdušje je po-
skrbel mlad harmonikar David Ur-
telj, ki je iz svoje harmonike izva-
bljal živahne plesne melodije. 

V Radmirju je v noči na 30. april 
kres, ki je bil pripravljen za prvomaj-
sko kresovanje, zagorel predčasno. 
Pogasili so ga domači gasilci.

Seveda se tudi v Mozirju tradicio-
nalnemu kresovanju niso odpove-
dali. Na igrišču ob Gaju so ob kre-
su pripravili pravo pojedino, veter 
pa je dvigoval iskrice ognja še po-
zno v noč.

ŠS, TG, IS
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VELIKONOČNI KONCERT V GORNJEM GRADU

Mogočni glasovi pevcev in godbeniki 
navdušili

Godbeniki so letos nastopili s 120-članskim združenim pevskim zborom. (Foto: Marija Šukalo)

Številni obiskovalci, ki so 25. aprila napolnili gornjegraj-
sko katedralo do zadnjega kotička, so prisluhnili velikonoč-
nemu koncertu. Tega so v organizaciji Turističnega društva 
Gornji Grad pripravili instrumentalisti Godbe Zgornje Savinj-
ske doline pod taktirko Tomaža Podlesnika. 

Godbeniki so tako že tretje leto pripravili koncert z izbra-
nim programom klasične, filmske in vokalne glasbe. Letos 
pa so organizirali poseben projekt, saj so nastop združi-
li s 120-članskim združenim pevskim zborom. Tega so se-
stavljali mešani pevski zbori Kulturnega društva Ljubno ob 
Savinji pod taktirko Mitje Venišnika, Gorenje pod vodstvom 
zborovodkinje Katje Gruber in župnije svetega Martina Ve-
lenje z umetniškim vodjem Vanjo Govek. Na koncertu je diri-
gentska palica zborom pripadla Katji Gruber.

Ljubenske pevce, ki so skupaj peto leto, združuje ljubezen 
do ubrano zapete pesmi in trdno prijateljstvo. V času njiho-
vega pevskega druženja se je zvrstilo veliko število nastopov 
v domačem kraju in širše. Mešani pevski zbor Gorenje, kjer 

prepevajo različne generacije pevcev, vstopa v 34. leto de-
lovanja in skoraj ni države v Evropi, kjer niso nastopili. Cer-
kveni mešani pevski zbor župnije svetega Martina rad pre-
peva pesmi domačih skladateljev, posegajo pa tudi po no-
tnih zapisih velikanov sakralne glasbe. V zadnjih treh dese-
tletjih so s svojim petjem obogatili vse velike cerkvene do-
godke na Slovenskem. 

Gornjegrajski publiki so se tako godbeniki kot pevci pred-
stavili s pesmimi iz sveta filma, posegli so tudi po sakralni 
glasbi iz različnih obdobij. Kot solisti so se predstavili tro-
bentača Roman Podlesnik in Miklavž Pintar, oboist Tomaž 
Koren ter harmonikar Tomaž Guček. S svojim izvajanjem 
so poslušalce toliko navdušili, da so ob zaključku koncer-
ta poželi stoječe ovacije in svojemu nastopu morali doda-
ti podaljšek. 

Video posnetek s krajšimi odlomki s koncerta si lahko 
ogledate na naši spletni strani www.savinjske.com.

Marija Šukalo

TURISTIČNO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Zaradi varnosti 
letos mlaj 

postavili s pomočjo 
mehanizacije

Postavljanje mlaja je star običaj, ki ga obujajo tudi v 
Gornjem Gradu. (Foto: Štefka Sem)

Gornjegrajsko turistično društvo je tretje leto zapored 
poskrbelo, da ob prazniku dela ljudi ob vstopu v kraj poz-
dravi praznični mlaj. Prejšnji dve leti so se postavitve lotili 
po starem in ga postavili na roke. Letošnje deževje pred po-
stavitvijo je dodobra razmočilo teren in zaradi varnosti so 
se odločili, da uberejo varnejšo pot, mlaj je postavil voznik 
tovornjaka za nalaganje lesa. 

Kljub temu so bile priprave na postavitev enako zanimi-
ve. Stari mojstri in mladi polni moči so se združili, pripravi-
li mlaj, ga okrasili in mu v vrh dodali zastavo. Letošnji po-
nos je od lanskega nižji za deset metrov, lanski mlaj je bil 
namreč rekorden in visok kar 27 metrov. Obujanje starega 
običaja v Gornjem Gradu ostaja, čeprav po sili razmer na 
modernejši način.

Štefka Sem
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Piše: Aleksander Videčnik

Savinja in Dreta nista zmogli …

Dobro je malo osvežiti spomin na preteklost 
splavarstva in plavičarstva po Savinji in Dreti. V 
letu 1908 je prišlo v naši dolini do hudih zaple-
tov med ljubljansko škofijo in plavbeno in pla-
vičarsko organizacijo, ki je imela svoj sedež v 
Radmirju. Tedaj so v Ljubljani gradili ogromne 
stavbe za škofovsko gimnazijo v Šentvidu. Seve-
da je škofija tržila z lesom iz naših gozdov, ti so 
pripadali njej in potreben denar za stroške gra-
dnje je pridobivala pretežno iz teh virov. Posle-
dično so bile vodne poti preobremenjene in go-
spodarji žag ter trgovci z lesom niso prišli do vo-
de. Celo dogajanje je opisal dr. Anton Božič iz 
Celja, odvetnik zgornjesavinjskih splavarskih in 
plavičarskih upravičencev, v Narodnem dnevni-
ku 26. septembra 1910 takole:

»Gornjesavinjski lesni trgovci in posestniki žag 
so dobili od Ekspoziture Mozirje vesele veliko-
nočne pirhe. Ekspozitura je namreč skoraj vsem 
kmečkim trgovcem in posestnikom žag ob Savi-
nji in Dreti koncesijo za plavljenje lesa po Savinji 
in Dreti odrekla ter jim strogo prepovedala izvrše-
vati nadaljnjo plavljenje. Zgodovina tega ukrepa 
Ekspoziture kot vodne oblasti je zanimiva. – Svoj 
čas so namreč plavili po Savinji in Dreti samo 
kmečki lesni trgovci in posestniki žag. Graščina 
ljubljanskega škofa se z lesno trgovino ni peča-
la, ampak je sedaj tukaj, sedaj tam polagoma les 
prodajala kmečkim lesnim trgovcem in posestni-
kom žag, ki so si kupljeni les sami posekali, spra-
vili po drčah v dolino ter po vodi do svojih žag, ga 
razrezali in potem po splavih spravili na lesni trg 
na Hrvaškem in na Srbskem. – Ako se je zgodi-
la pri plavljenju ob bregovih Drete in Savinje ka-
ka škoda, so ti kmečki lesni trgovci vsak za seboj 
škodo oškodovancem poravnavali. Obrežni po-
sestniki in splavarji so živeli v miru in medseboj-
nem dobrem sporazumevanju.

Podoba se je pa takoj spremenila, kakor hitro 
je nastopila na plan gornjegrajska graščina. – 
Gospodje oskrbniki gornjegrajske škofove gra-
ščine so namreč postali naenkrat bolj pametni, 
kakor so bili njihovi predniki. Sklenili so pogod-
bo s tvrdko Fratelli Feltrinelli, glasom katere so 
se med drugim tudi zavezali spraviti tej tvrdki od 
nje kupljeni les do Vrbovca, kjer se je postavila 
velikanska žaga na turbino. Vso spravilo proda-
nega lesa je imela na hrbtu graščina. Začela je 
v velikanskih množinah po svojih obširnih goz-
dovih sekati. Kajti škofove potrebe – posebno za 
nepotrebne šentviške zavode – so bile zelo veli-
ke, njegove blagajne pa prazne in gornjegrajska 

graščina bi mu jih naj polnila. Padel je gozd za 
gozdom, začele so gledati iz prej lepo obrašče-
nih gornjesavinjskih gor in bregov velike lise ob-
sežne praznote. Po Dreti in Savinji pa je šla pla-
tanica za platanico, po tisoče na enkrat, debele 
in dolge, vse v žrelo Feltrinellijeve žage. Vzlic te-
mu so ostale kase ljubljanskega kneza in škofa 
prazne, ker je glavni profit potegnila tvrdka Fel-
trinelli. Oškodovan pa je bil tudi gornjesavinjski 
lesni trgovec, oškodovani posebno tudi obre-
žni posestniki ob Dreti in Savinji ter njenih prito-
kih. Med tem ko so, kakor že omenjeno, kmeč-
ki splavarji škodo, ki je vsled plavljenja nastala, 
poravnavali sproti, graščina tega ni storila. Ško-
de, katere je povzročil graščinski les, so bile iz-
datnejše, ker je bil ta les mnogo debelejši in dalj-
ši, vsled tega težji in neokretnejši, tako da je ta 
les – v velikih množinah na enkrat plavljen – bu-
tal ob stene vodnih naprav, žag in jezov ter ob 
obrežja in povzročal velike in razsežne poškod-
be. – Graščina, katero je spravilo lesa stalo sko-

raj več, kakor je za les dobila, je sicer tu in tam 
sklenila s poškodovanci poravnave, vendar je 
te obljube v zelo redkih slučajih izpolnila. Tako 
so se poškodbe kopičile, tožbe zoper graščino 
so bile na dnevnem redu. – Zavleklo se je vse, 
kar se je le dalo! Po obhodnih lokalnih komisijah 
mozirske ekspoziture je bilo vedno več povzro-
čene škode ugotovljeno in pri zadnji taki komisiji 
se je cenilo delo, ki bi bilo potrebno, da se spravi 
Savinja in Dreta s pritoki v red s svojimi vodnimi 
napravami, na več deset tisoč kron.

In sedaj pride najlepše! Ko so namreč kmeč-
ki lesni trgovci in posestniki žag leta 1908 prosi-
li za obnovitev plavnih koncesij, se je po več ka-
kor poldrugem letu čakanja »slavna ekspozitu-
ra« v Mozirju postavila na stališče, da teh kon-
cesij ne podeli, ako se poprej vsi prosilci medse-
bojno ne zedinijo v konkurenčne odbore ter se 
ne dogovorijo, kako bodo se tekom let narasle 
škode poravnale. Oblast se je postavila na sta-
lišče, da se glede tekom let naraslih škod sedaj 
ne da »konštatirati«, kdo jih je povzročil, in pravi, 

da so najbrž vsled izvrševanja plavnih koncesij 
sploh nastale; vsled tega naj bi bili vsi za te ško-
de odgovorni.

Da je to stališče oblasti, ki ima gotovo tudi dol-
žnost varovati gospodarsko šibkejše pred go-
spodarsko močnejšimi, nepravilno in da ne od-
govarja dejstvom, sledi iz prej razložene zgodo-
vine plavljenja po Dreti in Savinji. Ti, ki so škode 
sproti poravnavali, bi naj plačali še enkrat, in si-
cer ne za sebe, pač pa za graščino!

Umevno je, da so se taki nakani kmečki spla-
varji uprli – oblast je naredila črto čez vse pro-
šnje za koncesije ter kratkomalo vse prošnje za-
vrnila in je vsem prošnjikom zapretila, da bode 
postopala proti vsakemu, ki bi drznil brez kon-
cesije plaviti z vso strogostjo. – Na ta za slav-
no oblast zelo preprosti način se kratkomalo od-
vzame vsem prošnjikom zaslužek in mnogim 
stotinam ljudi otežkoči življenje. Ekspozitura bi 
storila morebiti mnogo boljše, ako bi vsem tem 
ljudem sploh prepovedali jesti in piti!

Proti tej, za prizadete nenavadno ostri in po 
dejstvih neutemeljeni odločbi, so se prizade-
ti prošnjiki pritožili na namestništvo v Gradcu. 
Upati je, da bo namestništvo človekoljubnejše in 
pravično ter bo odlok mozirske ekspoziture raz-
veljavilo.

A zgornjesavinjski kmečki splavarji naj ne 
obupajo! Prestali so razne nesreče, preboleli bo-
do tudi one, ki izhajajo od avstrijskih oblasti.« 
(Podpis dr. Anton Božič)

Vsebina članka dr. Antona Božiča iz Ce-
lja je jezikovno in vsebinsko točen prepis izvir-
nika iz časopisa Narodni dnevnik št. 43 z dne 
26.9.1910. Treba je pač upoštevati, kdaj je bil 
članek napisan in tedanji način izražanja upo-
števati. Kot je znano, je Namestništvo v Grad-
cu odločilo v korist tožnikom in zavrglo odločbo 
mozirske ekspoziture, ki s pravnega vidika ni bi-
la ne strokovno pravilna in tudi sicer nepoštena 
do številnih pridnih ljudi, ki so si v naših gozdo-
vih in sploh s predelavo in splavarjenjem lesa is-
kali trdo zaslužen kruh. 

Feltrinellijeva žaga v Nazarjah okoli leta 1900. Sliko hrani A. V. v Mozirju.
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OBMOČNO ZDRUŽENJE ZVEZE BORCEV ZA VREDNOTE NOB MOZIRJE

Nadaljevali bodo s pomlajevanjem organizacije
Območno združenje Zveze bor-

cev za vrednote NOB Mozirje je 
drugo soboto v aprilu pripravilo 
redno skupščino in na njej pred-
stavilo tako poročilo o delu v pre-
teklem letu kot načrt aktivnosti v 
prihajajočem obdobju. Predsed-
nik združenja Jože Rakun je v svo-
jem poročilu poudaril, da so uspe-
li pomladiti članstvo v devetih kra-
jevnih združenjih njihove organi-
zacije. 

Pomemben del aktivnosti mozir-
skega združenja borcev je bila la-
ni organizacija spominskih priredi-

tev v krajevnih organizacijah in obi-
ski le-teh v drugih krajih izven naše 
doline. Ob varovanju spomenikov 
in spominskih obeležij so imeli ve-
liko dela, saj je v naši dolini skoraj 
150 tovrstnih objektov, ki so mar-
sikje potrebni obnove. Ker je med 
člani združenja veliko število sta-
rejših, so zagotavljali tudi potrebno 
pomoč pri uveljavljanju pravic po 
predpisih o vojnih veteranih in žr-
tvah vojne. Tudi lani so dobro sode-
lovali z občinami v dolini, saj jih te 
v okviru svojih zmožnostih vedno 
podpirajo. 

Letošnje leto bo v znamenju 
praznovanja 70-letnice ustano-
vitve Osvobodilne fronte. Rakun 
pa je med drugim izpostavil, da 
želijo dobiti kontakt z mladimi, 
ki so čedalje manj seznanjeni s 
polpreteklo zgodovino. Predse-
dnik združenja Rakun je prepri-
čan, da je uveljavljanje vrednot 
narodnoosvobodilnega boja 
dolgotrajen proces, ker je kriza 
družbenih vrednot kot stranski 
produkt tranzicije v novo druž-
beno ureditev zelo globoka. 

Marija Šukalo

POLICIJSKO VETERANSKO DRUŠTVO SEVER ZA CELJSKO OBMOČJE, ODBOR MOZIRJE

Obilo slovesnosti ob jubilejnem letu

Predsednik odbora Slavko Šmigoc 
(Foto: BK)

Člani mozirskega odbora poli-
cistov veteranov vojne za Sloveni-
jo so se na letnem občnem zboru 
seznanili z aktivnostmi, ki bodo iz-
vedene ob dvajseti obletnici osa-
mosvojitve Slovenije. Največja bo 
osrednja regijska prireditev, 2. vete-
ranski dan, ki bo izvedena 28. ma-
ja v mozirski športni dvorani. Hkra-
ti bodo ob tem obeležili jubilej ob 
dvajseti obletnici slovenske samo-
stojnosti, na katerega bo navzoče 
spomnil slavnostni govornik gene-
ralni direktor policije Janko Goršek. 
Ob tem bo potekala predstavitev 
tehnike in različne opreme Sloven-
ske vojske in policije. 

Pri organizaciji se jim bodo pri-
družili člani Območnega združenja 
veteranov vojne za Slovenijo Zgor-
njesavinjsko - Zadrečke doline, kar 
je na skupščini potrdil predsednik 
odbora Franci Kotnik. Slednji, kakor 
tudi ostali govorniki, je izpostavil do-
bro sodelovanje med veterani in po-
licijskimi veterani in obilo skupnih iz-
vedenih akcij. Skupaj so bili v prvih 
bojnih vrstah v letu 1991, tako nada-
ljujejo tudi dvajset let kasneje. Eno-
tnost je poudaril tudi predsednik Po-
licijskega veteranskega društva Se-
ver za celjsko območje Aleksander 
Cvar. Ob tem je naštel kopico prire-
ditev, ki se bodo izvedle v letošnjem 

letu. Vseh skupaj bo okoli 300, med 
pomembnejšimi izdaja zbornika 
in organizacija velike razstave. Ob 
dnevu državnosti bodo na objektu 
bivše karavle v Logarski dolini po-
stavili spominsko obeležje, s simbo-
li obeh veteranskih združenj.

Člani mozirskega odbora zdru-
ženja Sever, trenutno jih je 64, so 
v lanskem letu delovali v skladu z 
zastavljenim programom. Pred-
sednik Slavko Šmigoc je poudaril, 
da so dosegli načrtovane cilje, se 
udeleževali različnih prireditev, tudi 
športnih, sodelovali na družabnih 
srečanjih in podobno. 

Benjamin Kanjir

OBČNI ZBOR KULTURNEGA DRUŠTVA MOZIRJE

Izvolili novega predsednika

Za predsednika je bil izvoljen Matej 
Skornšek. (Foto: TG)

Letošnji občni zbor mozirske-
ga kulturnega društva je bil v glav-
ni meri namenjen izvolitvi novega 
vodstva, ki ga želijo člani društva 
že nekaj časa pomladiti. Nov pred-
sednik Matej Skornšek je korak v 
to smer, vsekakor pa starejši čla-
ni, predvsem pevci moškega pev-
skega zbora, še naprej predstavlja-
jo eno izmed gonilnih sil kulturne-
ga udejstvovanja društva.

Aktivnost moškega pevskega 
zbora (MoPZ) je v svojem pozdrav-
nem nagovoru pohvalil tudi dose-
danji predsednik društva Roman 
Čretnik. Kot je bilo razvidno iz nje-
govih poročil o delovanju društva 
za zadnji dve leti, MoPZ redno so-

deluje na večini občinskih priredi-
tev namenjenih širšemu občinstvu. 
Tako so pevci v letu 2009 nastopi-
li osemkrat na lokalnem nivoju, go-
stovali na Svetini nad Štorami in se 
udeležili dveh revij, območne revije 
odraslih pevskih zborov Pa se sliš 
in državne revije invalidskih pev-
skih zborov. Podobno aktiven je bil 
MoPZ tudi v lanskem letu.

Med aktivnejšimi člani društva 
so tudi recitatorji. Ti so sodelova-
li na večjih občinskih prireditvah in 
so po mnenju Čretnika dobro opra-
vljali svoje poslanstvo. Je pa ob 
tem izrazil upanje, da bo z menja-
vo predsednika in nadzornega od-
bora društvo pridobilo novo moč, 

zalet in ideje, ki bodo popestrile kul-
turno dogajanje v Mozirju. Pozitiv-
no energijo društva je že nakazala 
ustanovitev tamburaškega zbora, 
ki se že pripravlja na sodelovanje 
ob občinskih kulturnih prireditvah.

Poročilom so sledile volitve novih 
predstavnikov društva. Za predsedni-
ka je bil izvoljen Matej Skornšek, ki je 
obljubil, da bo po svojih močeh skr-
bel za čim večjo vključenost društva 
v lokalno kulturno dogajanje, trudil 
pa se bo tudi za povečanje članstva. 
Izvoljeni so bili tudi ostali novi orga-
ni društva, Čretnik pa se bo trudil za 
boljše povezovanje njihove dejavno-
sti z domačo občinsko upravo. 

Tatiana Golob

Jože Rakun je prepričan, da 
je uveljavljanje vrednot NOB 

dolgotrajen proces. (Foto: MŠ)
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PREDSTAVITEV KNJIGE O BARBARI CELJSKI 

Nova podoba 
srednjeveške plemkinje

Avtorica publikacije Rolanda Fugger Germadnik je predstavila žensko iz 
rodovine Celjskih, ki so jo primerjali z Venero. (Foto: AG)

Z najmlajše hčere Hermana II. 
Celjskega, Barbare Celjske (1392–
1451), so zgodovinarji odstranili 
očrnjeno podobo, ki so ji jo nade-
li srednjeveški kronisti. Trojna kra-
ljica in soproga Sigismunda Lu-
ksemburškega je bila s svojo lepo-
to, splošno izobraženostjo in spre-
tnostjo ena najvplivnejših žensk 
svojega časa, ugotavljajo danes 
raziskovalci. 

O tej izjemni ženski je 14. apri-
la spregovorila Mozirjanom avto-
rica knjige in kustosinja Pokrajin-
skega muzeja Celje Rolanda Fu-

gger Germadnik. Povedala je, da 
Barbare Celjske do 1990. leta slo-
vensko zgodovinopisje ni obrav-
navalo, »rumeni tisk srednjega 
veka« (kronike) in literati pa so jo 
prikazovali kot mesalino (zlobna, 
razuzdana ženska, op. p.). To je bil 
vzrok, da so se domači in tuji stro-
kovnjaki lotili odkrivanja resnič-
ne Barbare Celjske. In kaj so od-
krili? Avtorica publikacije je v str-
njenem zgodovinskem orisu pred-
stavila Barbarino življenje. Poro-

ka z ogrskim kraljem Sigismun-
dom Luksemburškim jo je dvigni-
la na položaj najbogatejše kraljice 
v poznem srednjem veku. Samo-
stojno je upravljala z gospostvi v 
Slavoniji in na Ogrskem, navezala 
stike s češkim plemstvom. Z mo-
žem sta ustanovila elitno viteško 
družbo Red zmaja. Leta 1414 sta 
odpotovala na koncil v Konstan-
co. Sicer odlična diplomatka je bi-
la tam lahko le v vlogi prve dame 
kraljestva. Deležna je bila vsesplo-
šne pozornosti in v njej posveče-
ni pesmi beremo, da kraljica rim-

skega cesarstva »besedo vsako 
in vsak čin premisli, tehta, meri, 
/ ničesar, kar ni prav, ne naredi« 
… O njeni življenjski poti je še ne-
kaj ugank, znano pa je, da se je ob 
politiki in gospodarstvu ukvarjala 
še z alkimijo.

Rolando Fugger Germadnik je v 
Mozirje povabila Knjižnica Mozirje 
na dan odprtih vrat v Muzejski zbir-
ki Mozirje in Mozirjani ter v počasti-
tev občinskega praznika.

Andreja Gumzej

DOMOZNANSKI VEČER V MOZIRJU

Prva šolska izba in prvi 
učitelj Hofbauer

Aleksander Videčnik je predstavil začetke šolstva v Mozirju. 
(Foto: Marija Lebar)

KULTURNO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Zaključek igralske sezone v družbi obiskovalcev

Bert Savodnik v pogovoru s 
predsednico Kulturnega društva 
Gornji Grad Tatjano Bezovšek 
(Foto: Štefka Sem)

Člani Kulturnega društva Gornji 
Grad so 16. aprila pripravili dan od-
prtih vrat. Večer prijetnega druže-
nja igralcev in drugih članov dru-

štva z obiskovalci so popestrili z 
razstavo kostumov z njihovih pred-
stav, prav tako si je bilo mogoče 
ogledati številne fotografije. Za za-
ključek sezone so odigrali še dvaj-
seto ponovitev predstave Oblast, 
ki si jo je med drugimi ogledal tu-
di Bert Savodnik, dolgoletni režiser 
in slavist.

Štefka Sem

V prostorih Muzejske zbirke Mo-
zirje in Mozirjani je bil 18. aprila v 
okviru dogajanj ob občinskem pra-
zniku domoznanski večer o začet-
kih šolstva v kraju in o prvem uči-
telju Francu Hofbauerju. O tem je 
spregovoril Aleksander Videčnik.

Uvodoma je Matija Blagojevič, ki 
skrbi za muzejsko zbirko, omenil, 
da so s šolsko izbo v Mozirju zače-
li že leta 1783. V stavbo, v kateri je 
izba bila, so leta 1987 vzidali spo-
minsko ploščo, ki je sedaj v muzej-
ski zbirki. Gost večera Aleksander 
Videčnik je predstavil razvoj šol-
stva v Mozirju s poudarkom na pr-
vi javni šoli. To je bila v resnici sa-
mo tako imenovana šolska izba. 
Prvi učitelj je bil Franc Hofbauer, 
doma iz Slovenj Gradca. »Glede na 
to, da je tedanja Avstrija dobila pr-
vi temeljni zakon o šolstvu šele le-
ta 1774 in je bilo šolstvo na pode-
želju še dokaj nedorečeno, pa tudi 

neobvezno, je bila prva šola v Mo-
zirju organizirana dokaj kmalu,« je 
dejal Videčnik.

Prva javna šola, ki je začela de-
lovati, je bila župnijska, ki so jo ka-
sneje ukinili. Ko je postal prvi javni 
učitelj Hofbauer, so mu dali v na-
jem hišo na sedanjih Tratah. Tam je 
bila prva šolska izba, kjer je lahko 
sedelo od dvajset do trideset učen-
cev. Učitelj ni imel redne plače, zato 
si je iskal zaslužek tudi kot trški sin-
dik in župnijski organist.

Hofbauer je imel za Mozirje šte-
vilne zasluge. Kljub zapovedi uče-
nja v nemščini je na razne načine 
– tudi s pesmijo – otroke učil slo-
venščine. »Poleg tega je kot sindik 
na trškem magistratu vodil pisar-
ske posle in nam ohranil marsika-
teri pomemben dokument, med 
drugim tudi opis obhoda trških me-
ja,« je povedal Videčnik.

Marija Lebar
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PREDAVATELJICA AYANA PEŠEC NA LJUBNEM OB SAVINJI IN V NAZARJAH

Zemlja vse pozdravi

Ayana Pešec svoje znanje in spoznanje predaja na predavanjih in 
posvetovanjih, kot sta bila na Ljubnem in v Nazarjah. Večji del svojih 
zdravilskih spoznanj pa vgrajuje v oblikovanje keramike, kot močno 

sredstvo informiranja. (Foto: MŠ)

Na Ljubnem ob Savinji in v Na-
zarjah je v velikonočnem tednu 
potekalo predavanje Glina v zdra-
vilstvu in prehranjevanju. Tega je 
na Ljubnem pripravila krajevna or-
ganizacija Rdečega križa, v Na-
zarjah pa Center za samostojno 
učenje. Na obeh je o glini in njeni 
zdravilni moči spregovorila Ayana 
Pešec, diplomirana višja medicin-
ska sestra iz zavoda EkoAlt Vin-
dol, ki ima svoj sedež delovanja 
na Kozjanskem, znotraj Kozjan-
skega parka.

V svojem predavanju je Pešče-
va poudarila, da je glina v zdravil-
stvu in prehranjevanju vodilna mi-
sel, kot nit preje pri izdelovanju 
oblačila. Je skrivnost alkemičnega 
znanja in učenja, globoka vez med 

začeli zavedati pomena celovito-
sti. S tem zavedanjem smo na po-
vršje spomina projicirali veliko sta-
rodavnih resnic, ki so presegle čas 
in prostor,« je izpostavila predava-
teljica, ki delovanje na področju ce-
lostnega zdravljenja spremlja več 
kot četrt stoletja. To je po njenem 
mnenju vzrok, zaradi katerega že-
li podati drugačen, bolj celovit vpo-
gled v zdravljenje in metode zdra-
vljenja z naravnimi materiali. Da pa 
človeka spozna kot bitje, mora spo-
znati samo sebe, svoja hotenja in 
potrebe. In na tej poti ji je v veliko 
pomoč njen osnovni poklic medi-
cinske sestre, obenem pa je prepri-
čana, da izrek »Zemlja vse pozdra-
vi« še kako drži.

Marija Šukalo

LAS - DRUŠTVO ZA RAZVOJ PODEŽELJA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

V teku številni projekti, več tudi že zaključenih

Predsednica društva Mateja Brlec 
Suhodolnik (Foto: Štefka Sem) 

Povzetek poročila o delu Dru-
štva za razvoj podeželja Zgornje 
Savinjske doline v preteklem letu 
je na letnem občnem zboru po-
dala predsednica LAS Mateja Br-
lec Suhodolnik. Poudarila je, da 
je bilo poslovanje društva v letu 
2010 laže predvsem z vidika li-
kvidnosti. 

Izvedbeni projekti, potrjeni s stra-
ni kmetijskega ministrstva, so bili 
do sedaj umeščeni v Letni izvedbe-
ni načrt, s kratico LIN. Izbor projek-
tov za umestitev v LIN za leto 2010 
je LAS izvedel že poleti 2009, ko je 
uspešno izvedel Javni poziv LAS 
za zbiranje projektnih predlogov za 

izvedbo lokalne razvojne strategije 
za leto 2010. Tekom leta 2010 so 
trije nosilci projektov odstopili od iz-
vedbe njihovih projektov. 

Lani se je dokončno zaključil sa-
mo eden izvedbeni projekt Občine 
Gornji Grad z naslovom Šepet sa-
vinjskih krošenj in projekt sodelo-
vanja z LAS – Društvom za razvoj 
podeželja Šaleške doline z naslo-
vom Čebelica SAŠA. Pri projektih 
Tradicionalno, naravno, ustvarjal-
no in Domači kraj sta bili lani izve-
deni samo prva faza, druga faza 
projekta je še v izvajanju v tem letu. 

Poleg projektov iz LIN za leto 
2010 so se lani zaključili še štirje 

izvedbeni projekti iz LIN 2009; Izo-
braževalni izzivi na podeželju, Pole-
tna zgodba, Solčavski gorski les in 
Z znanjem do dopolnilnih dejavno-
stih in trženja na kmetijah v Zgor-
nji Savinjski dolini. Izvedba projek-
ta Realizacija zgornjesavinjskega 
želodca v praksi se letos nadalju-
je. Udeleženci zbora so podali svo-
je predloge in vprašanja, nekateri 
člani so predstavili izkušnje, ki so 
si jih pridobili kot vodje izvedbenih 
projektov, in ugotovili, da je bilo de-
lo v letu 2010 bistveno lažje pred-
vsem zaradi izkušenj in stabilne fi-
nančne situacije.

Štefka Sem

S KOLESOM PREKO EVROPE DO AFRIKE

Preprosto in poceni spoznavanje dežel

David Vidmar je svojo dogodivščino 
poimenoval S kolesom do Maroka. 
(Foto: Štefka Sem)

Na Ljubnem so se aprila odvija-
la potopisna predavanja. V prvem 
je svojo kolesarsko izkušnjo pred-
stavil David Vidmar iz Kranja. Vid-
mar je svojo dogodivščino poime-
noval S kolesom do Maroka, pred-
stavitev je obogatil s številnimi foto-
grafijami s poti in krajšimi filmi. 

Pot do Maroka ga je vodila pre-
ko Italije, Avstrije, Švice, Franci-
je, Andore in Španije do Gibraltar-
ja. Od tam je z ladjo odšel do svo-
jega cilja, Maroka. Za pot je pora-

bil dober mesec in kot pravi Gore-
njec se je med potjo izdatno pre-
hranjeval z darovi narave, sadjem, 
ki ga je bilo ob poti več kot dovolj, 
namesto spanja v hotelih je njegov 
šotor največkrat stal v sadovnjakih 
ali na travnikih. Deževne dni, ko ko-
lesarjenje ni bilo prijetno, je name-
nil počitku in »flikanju« gum, zaradi 
njegovega zaraščenega videza po 
dolgem potovanju, pa so ga nema-
lokrat imeli kar za brezdomca. Nje-
govo popotniško izkušnjo so obo-

gatili številni ljudje, ki jih je spoznal 
na poti, zato je že izbral naslednjo 
kolesarsko destinacijo, to je pot na 
Norveško. Med kolesarjenjem pro-
ti Afriki je pisal blog, posnel ogro-
mno fotografij, vse to pa mu je bilo 
omogočeno s pomočjo sončnega 
kolektorja, ki ga je imel na kolesu.

Štefka Sem

nebom in zemljo ter izročilo velikih 
mojstrov zdravljenja.

»Danes smo med seboj odtu-
jeni, kar se zelo pogosto čuti, a se 

mnogi zavedamo potrebe po med-
sebojnem sodelovanju in samopo-
moči sebi in drugim. Ker nam spo-
min ni zbledel v popolnosti, smo se 
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RAZSTAVA MOZIRSKIH LIKOVNIKOV

Domači ustvarjalci obogatili občinski praznik

Ustvarjalci in obiskovalci so si z zanimanjem ogledali razstavo. 
(Foto: Štefka Sem)

V okviru prireditev praznova-
nja občine Mozirje so v sredo, 
20. aprila, v galeriji odprli razsta-
vo mozirskih likovnih ustvarjal-
cev. Slikarska in kiparska dela so 
razstavili Jure Repenšek, Marjana 
Verbuč, Nada Zager, Alojz Zavo-
lovšek in Milica Zupan. Umetnike 
in njihova dela je predstavila aka-
demska slikarka Terezija Bastl, ki 
je omenila, da za umetniško izra-
žanje ni dovolj le zamisel in talent, 
treba še veliko več. Ta več so v se-
bi našli razstavljavci, zaradi kate-
rih je Mozirje bogatejše in bolj kul-
turno obarvano. 

Dogodka so se udeležili pre-
jemniki letošnjih občinskih na-

grad in častni občani, čast otvori-
tve razstave je pripadla mozirske-
mu županu Ivanu Suhoveršniku, 
ki je čestital tako razstavljavcem 
kot nagrajenim občanom. Dejal 
je, da je prav, da ob prazniku ob-
čine svoja dela na ogled postavi-
jo domačini, ki so se zapisali ume-
tnosti, kajti pokazati imajo veliko. 
Izrazil je tudi veselje nad številni-
mi obiskovalci galerije preko cele-
ga leta, kar kaže na to, da zanima-
nje za kulturo ni zamrlo in še živi 
v Mozirjanih. Prireditev je povezo-
vala Vladimira Planovšek, s pre-
pevanjem slovenskih pesmi so jo 
obogatili Mozirski koledniki.

Štefka Sem

SPOMLADANSKA REZ VINSKE TRTE V MOZIRSKEM GAJU

Zaobljubo trškega viničarja podal Miha Fajfar

Takoj po prisegi se je Miha Fajfarja poverjenega posla lotil z vso resnostjo 
in dokazal, da bo kos zaupani nalogi. (Foto: Benjamin Kanjir)

Med pestro paleto prireditev ob 
prazniku občine Mozirje se vsako 
leto uvrsti tudi rez žlahtnih vinskih 
trt v Mozirskem gaju. Za potomko 
najstarejše vinske trte z maribor-
skega Lenta in dve trti iz Steyerje-
vega vinograda so doslej skrbeli 
člani mozirskega sadjarskega dru-
štva, od letos naprej pa je nalogo 
prevzel trški viničar.

Pobudo, da bi tudi Mozirje dobi-
lo svojega viničarja, so dali sadjar-
ji. Staknili so glave in kot najprimer-
nejšega izbrali poznanega vino-
gradnika, že velikokrat nagrajene-
ga Miha Fajfarja, ki ima del svojih 
vinogradov tudi v Kolovratu. S pri-
delki in odličnimi ocenami z različ-
nih ocenjevanj je slednji dokazal, 
da je kos vinogradniškemu poslu 
in da se mu lahko v varstvo in oskr-

bo dajo tudi omenjene tri trte. 
Pred svečano rezjo je Miha za-

prisegel in obljubil, da bo dober go-
spodar. V primeru, da za varovan-
ke ne bo skrbel v dovolj veliki meri, 
bo morebiten izgubljen pridelek na-
domestil s tistim iz svojih vinogra-
dov. Takoj po prisegi se je poverje-
nega posla lotil z vso resnostjo in 
dokazal, da bo kos zaupani nalo-
gi. Strokovno oceno njegovega de-
la je podal kar vinogradnik Danilo 
Steyer, katerega dve trti sort diše-
či traminec in radgonska ranina ob 
kmečki hiši v Gaju že četrto leto do-
bro uspevata. Zbrane je poleg žu-
pana Ivana Suhoveršnika nagovo-
ril še predsednik EHD Mozirski gaj 
Darko Bele, ki je pred leti z zado-
voljstvom odstopil košček drago-
cenega prostora na desnem bregu 

reke Savinje zasaditvi teh trt. Naj-
prej modri kavčini z Lenta, nato pa 
še Steyerjevima.

Med svečanostjo rezi so prijetne 
napitnice prepevali člani Moškega 
pevskega zbora KD Mozirje pod 
vodstvom Antona Petka, mali har-
monikarji Andreja Raka pa so ure-
zali par domačih. Dogodek je bil 
poln dobre volje, saj z leti vse bolj 

postaja družabno srečanje doma-
čih društev in domačinov. S tem 
namenom se je v letu 2005, ko je 
bila Mozirju podarjena in v Gaju po-
sajena potomka najstarejše trte na 
svetu, vse skupaj tudi začelo.

Fotografije z dogodka si lahko 
ogledate na spletni strani www.
savinjske.com (geslo: 7trgaj).

Benjamin Kanjir
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MUZEJSKA ZBIRKA MOZIRJE IN MOZIRJANI

Dan odprtih vrat za spoznavanje domače zgodovine

Povabilu k ogledu zbirk se je odzvalo precej krajanov. 
(Foto: Tatiana Golob)

Knjižnica Mozirje se je praznova-
nju občinskega praznika pridružila 
tudi z dnevom odprtih vrat v Muzej-
ski zbirki Mozirje in Mozirjani. Brez-
plačne oglede in vodenje po zbir-
kah je pripravila v četrtek, 14. apri-
la. Obiskovalcem je bil po želji na 
voljo tudi voden ogled. 

Povabilu k ogledu zbirk se je od-
zvalo precej krajanov, iz domače 
osnovne šole sta zbirko obiskala 
dva razreda osnovnošolcev, z ve-
likim zanimanjem pa so zgodovi-
ni Mozirja prisluhnili tudi varovanci 
VDC Mozirje. V popoldanskih urah 
je bilo še posebej živahno, saj je knji-
žnica pripravila ustvarjalne delavni-

ce za otroke, ki so zgodovino kraja 
spoznavali na zabaven način.

Muzejska zbirka je sestavljena iz 
stalne razstave Mozirje in Mozirjani 
in Osebne zbirke Aleksandra Videč-
nika. Stalno razstavo, ki prikazuje ži-
vljenje v kraju preko različnih ekspo-
natov, starih fotografij in listin, si do-
mačini radi ogledujejo preko celega 
leta. Prav tako radi prisluhnejo pre-
davanjem, ki jih v okviru domoznan-
skih večerov knjižnica pripravlja v 
sodelovanju z Aleksandrom Videč-
nikom, zbiralcem domoznanskega 
gradiva, ki je svoje mesto našlo kot 
del muzejske zbirke.

Tatiana Golob

DRUŠTVO ZA VARSTVO IN VZGOJO PTIC KALIN MOZIRJE 

Ogled ptic popestri doživetje v Mozirskem gaju

Ptice, ki so bile pozimi pri lastnikih in skrbnikih, so spet namestili v 
voljere. (Foto: Marija Lebar)

V dneh pred velikonočnimi pra-
zniki so člani društva Kalin organi-
zirali delovno akcijo. Očistili so svo-
jo brunarico v Mozirskem gaju in 
okolico. Prav tako so pripravili vo-
ljere in vanje namestili ptice.

Članice in člani so se množično 
lotili urejanja okolice Ljubotovega 
doma, kot se imenuje njihova bru-
narica. »Z udeležbo na delovni ak-
ciji smo zelo zadovoljni, saj je bolj 
številčna, kot je bila pretekla leta, in 
se je je udeležilo več kot polovica 
naših članov,« je povedal podpred-

sednik društva Ferdo Remic.
Lastniki in skrbniki sobnih ptic, ki 

čez zimo skrbijo zanje, so ptice to-
krat prinesli s seboj in jih namesti-
li v očiščenih in urejenih voljerah. 
Tukaj bodo vso sezono razveselje-
vale obiskovalce. Kot je še povedal 
Remic, morebitne spomladanske 
nizke temperature pticam v volje-
rah ne škodijo. Škodi jim le prepih, 
pred katerim pa so v voljerah zava-
rovane. Skrbeti je le treba, da ima-
jo na voljo vedno dovolj pitne vode.

Marija Lebar

CENTER STAREJŠIH GORNJI GRAD

Praznovanje z najmlajšimi je najlepše

Otroci so popestrili pomladni dan v centru starejših. 
(Foto: Marija Lebar)

V Centru starejših Gornji Grad so 
v sredo, 20. aprila, gostovali otroci 
iz tamkajšnjega vrtca in osnovne 
šole. Ob lepem vremenu so za sta-
novalce in zaposlene pripravili pri-
jazen nastop kar na prostem pred 
vhodom v center in tako na dogo-
dek privabili veliko število gledal-
cev.

Pesmice, recitacije in ples so 
se vrstili pred navdušenim občin-
stvom. Pod vodstvom mentoric, 
učiteljic in vzgojiteljic so nastopili 
otroci skupin Ježki in Zvezdice, fol-
klorne skupine Mali in Veliki facki, 
na harmoniko pa je plesalce spre-
mljal Urh. Ob bistrem potoku je 
mlin, Polžek se je ženit šel, Barči-

ca po morju plava, Poba bi mela in 
še več točk, ki so stanovalce cen-
tra ponesle v njihovo lastno mla-
dost, hkrati pa zabavale tudi nasto-
pajoče.

»Ne morem, da ne bi znova po-
novila: z najmlajšimi je najlepše,« 
je v nagovoru dejala direktorica 
centra Francka Voler. »Prepriča-
na sem, da je to mnenje nas vseh, 
ki otrokom tako zelo radi prisluh-
nemo. Hvala, ker ste nam polep-
šali ta pomladni dan,« je še deja-
la. Iz vrst stanovalcev pa se je po-
leg ploskanja slišal tudi marsika-
teri komentar v smislu: »To pa res 
drži, to pa že!«

Marija Lebar
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OTROŠKO SRCE JE ZAKLAD

Otroke vzgajajmo z 
ljubeznijo, pohvalo in 

spodbudo

Zinka Ručigaj je povedala, da je 
treba otroke najbolj ljubiti takrat, 

ko si najmanj zaslužijo. 
(Foto: Štefka Sem)

Združenje za razvoj otrok, mla-
dostnikov in starejših je v petek, 
15. aprila, v prostorih Osnovne šo-
le Gornji Grad organiziralo predsta-
vitev knjige Otroško srce je zaklad, 
avtorice Zinke Ručigaj. Avtorica 
knjige je 25 let delala v vrtcu, obi-
skovala številne seminarje in pre-
davanja na temo vzgoje otrok in 
na osnovi zbranih izkušenj je star-
šem namenila knjigo, ki naj bi jim 
pomagala pri vzgoji.

Zinka Ručigaj je poudarila, da 
je spodbuda, ljubezen in pohvala 
pri otrocih tisto, kar otroku pokaže, 
da ga imajo starši radi. Predvsem 
je treba otroke najbolj ljubiti takrat, 
ko si najmanj zaslužijo, ker ljube-
zen takrat najbolj potrebujejo. Be-
sede o iskanju pozornosti pri otro-
cih z jokom, o razvajenosti, izsilje-
vanju in ostalih otroških »muhah« 
je Ručigajeva navzočim staršem 
opisala na primerih in jim posku-
šala svetovati, kako reagirati v do-

DIRKA OKROG SLOVENIJE

Rosenstein dobro 
pripravljen na 

konkurenco

Na četrtem DOS-u si Erik 
Rosenstein želi izboljšati 

lanskoletni čas. (Foto: ŠS)

V četrtek, 12. maja, se bo priče-
la peta mednarodna ultramaraton-
ska Dirka okrog Slovenije (DOS), 
kjer bodo letos prav gotovo okrona-
li novega zmagovalca. Edini zma-
govalec doslej je bil pokojni Jure 
Robič, kateremu bo letošnje tek-
movanje posvečeno.

Edini Zgornjesavinjčan, katere-
ga bomo lahko spremljali tudi na 
trasi po dolini med Črnivcem in go-
renjskim klancem, bo Erik Rosen-
stein. Doslej deseti, sedmi in la-
ni tretji na DOS-u si letos ni zasta-
vil posebnega cilja. Zaveda se ze-
lo hude konkurence na tem težkem 
tekmovanju, pričakuje pa zelo iz-
enačeno tekmo najboljših dese-
tih tekmovalcev. Lani je za dobrih 
1.100 kilometrov porabil 50 ur, le-
tos upa, da bo rezultat izboljšal. 

Čeprav tekmovalci še ne vedo, 
kdaj točno bodo štartali iz Postoj-
ne, prvi se bo na dirko pognal ob 
19. uri, pričakuje, da bo dolino pre-

PRAZNIK OBČINE MOZIRJE

Pohodniki tokrat na Golte

Večina pohodnikov le ni prehodila vse poti do 
Mozirske koče. (Foto: Benjamin Kanjir)

ločenih situacijah. Spregovorila je 
tudi o vstopu najmlajših v vrtec in 
šolo ter o težavah povezanih s tem 
obdobjem.

Štefka Sem

kolesaril v petek popoldan po tre-
tji uri. V zadnjem času je prevozil 
veliko klancev, ki jih na dirki ne bo 
manjkalo, poleg tega je opravil tu-
di 12-urni trening in si ogledal nov 
del trase, kjer je zelo nevaren spust. 

Štefka Sem

V okviru praznovanja občine Mozirje je bil tu-
di letos organiziran pohod. Pohodniki so se to-
krat podali na Golte, kjer so si lahko ogledali nov 
hotel.

Zbor udeležencev je bil pred kulturnim do-
mom. Okoli petdeset se jih je po stranskih ce-
stah podalo najprej do gostilne Vid in od tam po 
gozdni poti proti zaselku Globoka. Tam se je sku-

pina razdelila, saj se je večina odločila za laž-
jo varianto pohoda, torej z gondolskim prevo-
zom. Dobrih dvajset se jih je vendarle podalo do 
Mozirske koče peš. Prvi so jo dosegli po dobrih 
dveh urah hoje, pol ure kasneje tudi zadnji. Pri-
jazna oskrbnika sta v prenovljeni koči poskrbe-
la za tekoče okrepčilo, saj so bili planinci utruje-
ni, premočeni in prepihani spričo hladnega se-
vernega vetra. 

Topla hrana je za udeležence pohoda sledila 
v novem hotelu na Golteh. Ob ciganskem gola-
žu in testeninah je prisotnim na električne klavia-
ture na svojo veliko željo zaigral Žabnekov Miha. 
Po burnem aplavzu in pozdravu vsem s strani 
župana Ivana Suhoveršnika je direktor centra na 
Golteh Ernest Kovač prisotne popeljal na ogled 
hotelske notranjosti.

Po počitku se je večina pohodnikov v dolino 
vrnila z gondolsko žičnico, peščica njih pa se je 
vseeno odločila, da se tudi domov vrne peš. 

Benjamin Kanjir



20 Savinjske novice št. 18, 6. maj 2011

Šport

KVALIFIKACIJE ZA VSTOP V 1. SLOVENSKO FUTSAL LIGO

KMN Nazarje Glin novi prvoligaš

KMN Izola : KMN Nazarje Glin 4:6 
(2:2, 1:2)

Strelci: 0:1 D. Kugler (3), 1:1 Jačimovič (6), 
1:2 Urtelj (20), 2:2 Lazarevič (25) 6 m, 2:3 D. 
Kugler, 3:3 Peljhan, 3:4 Hren, 4:4 Mirkovič, 4:5 
Urtelj, 4:6 Oblak.

KMN Nazarje Glin: Supin, Letojne, Oblak, Go-
lob, D. Kugler, V. Kugler, Urtelj, Metulj, Hren, Ci-
gljar, Mekiš.

Rezultati končnice za napredovanje oziroma 
obstanek v 1. SFL:

Izola : Nazarje Glin  5:6 (2:2, 0:0)
Nazarje Glin : Izola  13:14 (4:4, 3:1)
Izola : Nazarje Glin  4:6 (2:2, 1:2)

Saj ni res – pa je. Po vseh frustracijah v treh 
kvalifikacijskih tekmah za obstanek oziroma 
napredovanju v elito slovenskega futsala bi tu-
di znameniti režiser Hitchcock našel nekaj kori-
stnega za scenarij svojega filma. Tri tekme, tri-
je remiji, tri končne odločitve po streljanju kazen-
skih strelov, zmaga Izole v Nazarjah in kar dve 
zmagi »graščakov« v Izoli bi bila pred mesecem 
dni še znanstvena fantastika. Toda danes je re-
sničnost in ekipa KMN Nazarje Glin je novi pr-
voligaš, ki bo prihodnjo sezono delal družbo 
osmim najboljšim ekipam slovenskega futsala. 
Fantom s trenerjem Pezičem na čelu »kapo dol«.

Tudi tretja tekma v Izoli je bila vseskozi zelo 

izenačena. Nazarje je dvakrat vodilo, na koncu 
pa je bilo spet neodločeno in sledili so kazenski 
streli. Na nazarskem golu je stari maček Samo 
Supin obranil že prvi strel domačinov, brezhib-
no streljanje »graščakov« pa je ob koncu serije 
zmedlo še najboljšega domačega igralca Laza-
reviča. Natančen in močan zadnji strel Oblaka je 
tako pomenil zmago in slavje »graščakov«, ki jih 
je tokrat spremljala glasna skupina navijačev iz 
Luč, se je začelo. 

Glavni trener nazarske ekipe Ilija Pezič je po 
tekmi povedal: »Pa saj to ni mogoče! Ta konč-
nica mi je požrla najmanj pet let življenja. Vse 

čestitke fantom na pristopu, na borbenosti. Kot 
izgleda, veliko bolj sproščeno igramo v gosteh, 
zato tudi tisti nesrečni poraz v Nazarjah in bolje, 
da se ne spomnim nanj. Drugače pa je bila se-
zona za nas fantastična, čeprav sem na začet-
ku imel kar nekaj težav s sestavo ekipe. Pred in 
med sezono sem izgubil kar osem igralcev, kar 
ni malo. Kljub temu smo v 25. tekmah izgubili 
samo dvakrat in mislim, da smo svoje oddela-
li tako, kot je treba in kot so od nas pričakovali 
v klubu. Hvala navijačem za podporo in naredi-
li bomo vse, da jih ne razočaramo tudi v 1. ligi.«

Franjo Pukart

NOGOMET NA MIVKI

Gmajna obranila primat

Primat zmagovalca je ponovno obranila domača ekipa Gmajna. (Foto: Franjo Pukart)

POPRAVEK
V prejšnji številki Savinjskih novic sem pomo-

toma zapisala, da je smučarka Gornjesavinjske-
ga smučarskega kluba Mozirje Anja Drev preje-
la nagrado najboljše športnice Mestne občine 
Velenje. Nagrado je prejela smučarska repre-
zentantka Ana Drev. Za napako se opravičujem.

Štefka Sem

Športno društvo Gmajna Varpolje pred začet-
kom in po koncu sezone odbojke na mivki orga-
nizira še nogometni turnir na tej podlagi. Zani-
mive in predvsem atraktivne poteze posamezni-
kov dajejo tej vse bolj popularni športni discipli-
ni še dodaten motiv in število sodelujočih se ve-
ča iz leta v leto. 

Na prireditvi 23. aprila je tako sodelovalo že 
sedem ekip iz Savinjske doline, primat zmago-
valca pa je ponovno obranila domača ekipa 
Gmajna. Čeprav je bil veliki finale v znamenju 
domačinov in Ruskih špijunov, tudi ostale eki-
pe niso razočarale. Predvsem mladi nogometa-

ši Anzi bara iz Solčave in člani Športnega dru-
štva Ponikva so lahko že na prihodnjem turnirju 
povsem konkurenčni. Končni vrstni red: 1. Gmaj-

na Varpolje, 2. Ruski špijuni, 3. Anzi bar, 4. ŠD 
Ponikva … 

Franjo Pukart

Nazarski malonogometaši so dvakrat premagali ekipo iz Izole in se s tem prebili v prvo ligo. 
(Foto: Franjo Atelšek)
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Č R N A   K R O N I K A

• NAMESTO POMOČI HOTEL DENAR
Šmiklavž: 27. aprila je občanki iz Šmiklavža neznani moški iz stano-

vanjske hiše odnesel 135 evrov, in to v času, ko je njo zamotil drug mo-
ški, ki jo je prosil za pomoč pri vleki avtomobila. S strani policistov sledi 
zbiranje obvestil in kazenska ovadba na državno tožilstvo.

• PRETEPALI SO SE 
Mozirje: 27. aprila malo čez polnoč se je pred kulturnim domom v 

Mozirju pretepalo več oseb. Več neznancev je namreč obstopilo dve 
osebi in ju pričelo tepsti po glavi in rokah. Po vseh zbranih obvestilih 
sledi ustrezen ukrep.

• UKRADEL MOTOR
Varpolje: 29. aprila so policisti izvedeli, da je neznani storilec v Var-

poljah iz nezaklenjene drvarnice občanu odpeljal kolo z motorjem 
znamke Tomos APN 4. Lastnika je oškodoval za 200 evrov. 

• VLOMILCI V BENCINSKEM SERVISU
Mozirje: V noči na 30. april so neznani storilci vlomili v prostore ben-

cinskega servisa Petrol v Mozirju. Iz notranjosti so odnesli več pred-
metov.

• KRES ZAGOREL PREDČASNO
Radmirje: V noči na 30. april je v Radmirju predčasno zagorel kres, 

ki je bil pripravljen za prvomajsko kresovanje. Požar so pogasili doma-
či gasilci.

• PREPIR MED MOŠKIMA
Okonina: 1. maja je prišlo v Okonini v zasebnih prostorih do prepira 

med dvema moškima. Opravljena je bila intervencija patrulje, policisti 
so obema kršiteljema izdali plačilni nalog.

• PRIDRŽANJE ALKOHOLIZIRANEGA VOZNIKA
Mozirski policisti so v preteklem tednu odredili pridržanje za enega 

alkoholiziranega voznika osebnega avtomobila.

ŠPORT INVALIDOV - STRELJANJE Z ZRAČNO PUŠKO

Uspehi Nanija Tirška se vrstijo

Nani Tiršek je na prvenstvu invalidov v Ljubljani postal državni prvak. 
(Foto: Franjo Pukart)

Vsekakor eden najboljših slo-
venskih strelcev invalidov Fran-
ček – Gorazd Tiršek, mnogim 
bolj znan kot Joškov Nani iz Gor-
njega Grada, je v iztekajočem se 
letu za svoje izjemne dosežke 
prejel številna priznanja, od zla-
tega znaka Strelske zveze Slove-
nije za osvojeno ekipno medaljo 
na svetovnem prvenstvu v Zagre-
bu do zlatega znaka Olimpijske-
ga komiteja Slovenije, Mestna ob-
čina Velenje pa mu je podelila še 
naziv najboljšega športnika inva-
lida za leto 2010. Vsa ta prizna-
nja so plod ljubezni do športa ter 
nepopustljivega, discipliniranega 
in zagnanega dela, ki ga Nani go-
ji kljub hujši poškodbi vratnih vre-
tenc in posledično okvari na ro-
kah in nogah.

Stalni slovenski reprezentant z 
licenco mednarodnega razreda 

bljani v istih disciplinah postal še 
državni prvak.

Trenutno je za njim sklepni del 
priprav za svetovni pokal, ki se 
že prihodnji teden začne v špan-
skem Alicanteju. Tu bo poskušal 
loviti kvoto za nastop na para-
olimpijskih igrah v Londonu. Za 
uvrstitev na to prestižno športno 
prireditev pa bodo pomembni še 
rezultati iz ameriškega in avstral-
skega svetovnega pokala konec 
leta.

Življenjski cilj vsakega športnika 
invalida je zagotovo nastop na pa-
raolimpijskih igrah in tudi Nani ni-
ma drugačnega mišljenja. Nare-
dil bo prav vse, da se mu ta velika 
želja izpolni in niti pomisliti ne sme 
več na nerazumljivo »kuhinjo«, ki 
ga je stala nastopa na paraigrah 
v Pekingu.

Franjo Pukart

ŠPORTNO DRUŠTVO VRBOVEC NAZARJE

Triintrideseti nogometni 
maraton 

Boje med starimi in mladimi so popestrila dekleta iz Nazarij in Solčave. 
(Foto: Edo Golob)

Nazarsko športno društvo je že 
kar 33. zapored obeležilo praznik 
dela s tradicionalnim nogometnim 
maratonom med starimi in mladi-
mi. Tokrat se je igralo devet ur, bo-
je med starimi in mladimi pa so po-
pestrila dekleta iz Nazarij in Solča-

ve. Starejša ekipa sestavljena iz 
Zgornjih Nazarij, Izolesa, Gornje-
ga Grada in Luč je bila letos za le 
nekaj golov boljša od mlajših igral-
cev Lepe Njive, Šmartnega ob Dre-
ti, Nove Štifte in Gornjega Grada.

Franjo Pukart

je izredno uspešno začel tudi no-
vo sezono. Potem ko je marca s 
svojim Strelskim društvom Mrož 
Velenje v državni dopisni ligi zma-

gal tako posamezno kot ekipno s 
serijsko in standardno zračno pu-
ško, je mesec dni pozneje na dr-
žavnem prvenstvu invalidov v Lju-
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Črna kronika, Zahvale

DRŽAVLJANI IN POLICIJA 

Preventivno delo za izboljšanje varnostnih razmer
Preventiva je pri izvajanju policij-

skega dela že od nekdaj prisotna. 
V preteklosti so ji večji pomen da-
jale predvsem policije v razvitih dr-
žavah in tudi tam je bila na začet-
ku v senci represivnega policijske-
ga delovanja. Počasi so posame-
zne policije začele spoznavati, da 
z represijo ne dosegajo pričakova-
nih rezultatov pri zagotavljanju var-
nosti, in preventivno delovanje je 
začelo prihajati do veljave. 

Razvijati so se začele nove oblike 
preventivnega dela, ki temelji na so-
delovanju z državljani oziroma vse-
mi, ki lahko kakorkoli vplivajo na iz-
boljšanje varnostnih razmer. Eden 
izmed novejših načinov zagotavlja-
nja varnosti je »v skupnost usmerje-
no policijsko delo«, kjer je poudarjeno 
sodelovanje med državljani in polici-
jo, skupno identificiranje varnostnih 
problemov in njihovo reševanje. 

Slovenska policija je s ciljem, da 
bi postala sodobna in uspešna po-
licija, ki bo varovala posameznike 
in skrbela za varnost družbe kot ce-
lote, že 1992 leta sprejela zamisel 
o projektu javne varnosti. Že posku-
sni projekt javne varnosti, kasneje 
projekt Policija, je pomembno me-

Predstavitev vodij policijskih okolišev Policijske 
postaje Mozirje

Vodja prvega varnostnega okoliša je Sebastjan 
Miklavžina. Območje, ki ga zajema prvi varnostni 
okoliš, je po številu prebivalcev največje, obsega 
pa območje občine Mozirje, občine Nazarje in obči-
ne Rečice ob Savinji. Sebastjan Miklavžina je dose-
gljiv na telefonski številki 839-18-80 preko dežurne-
ga policista PP Mozirje, vprašanja pa mu lahko za-
stavljate tudi na elektronski naslov sebastjan.mikla-
vzina@policija.si.

Vodja drugega policijskega okoliša je Matjaž 
Povše. Območje, za katerega je zadolžen kot vod-
ja, obsega območje občine Gornji Grad in občine 
Ljubno. Matjaža Povšeta lahko pokličete na telefon-
sko številko 839-18-80 preko dežurnega policista 
PP Mozirje, vprašanja pa mu lahko postavljate tudi 
na elektronski naslov matjaz.povse@policija.si ali 
ga obiščete v Policijski pisarni Ljubno ob Savinji, na 
naslovu Cesta v Rastke 12.

Vodja tretjega policijskega okoliša je Boris Mihin. 
Območje, za katerega je zadolžen kot vodja, obse-
ga območje občine Luče in občine Solčava. Borisa 
Mihina lahko pokličete na telefonsko številko 839-
18-80 preko dežurnega policista PP Mozirje ali mu 
vprašanja postavite na elektronski naslov boris.mi-
hin@policija.si.

In pojdem od tod.
Ostali bodo ptiči in peli,
ostal bo moj vrt,
v njem zeleno drevo
in konji beli. 

ZAHVALA

Ob izgubi drage mame

Jožefe GORNIK
17.3.1956 – 20.4.2011

se iskreno zahvaljujeva vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, so-
delavcem in znancem. Hvala vam, ker ste nam ob teh težkih trenutkih 
stali ob strani.

Posebna zahvala velja Miji in Mateji Kmetec za njuno pomoč od vse-
ga začetka njene hude bolezni. Zahvaljujeva se tudi Prostovoljnemu 
gasilskemu društvu Gorica ob Dreti, patru Damjanu, vsem pevkam, 
Meti Polčnik, Milanu Zavolovšku, zdravstvenemu osebju Nazarje, Dru-
štvu Hospic in vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na nje-
ni zadnji poti.

Hčerka Lucija z družino in sin Primož

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega
 

Antona REMICA
po domače Poljevarjevega

18.7.1935 – 24.4.2011

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem 
za svete maše, darovane sveče in izrečena sožalja. Zahvaljujemo se g. 
župniku Petru Marčunu za opravljen obred, pevcem in g. Jožetu Zi-
darnu za poslovilni govor. Posebna zahvala članom PGD Šmartno ob 
Dreti in Konjerejskemu društvu Zgornje Savinjske doline, ki ste ga po-
spremili na njegovi zadnji poti. Hvala vsem, ki ste ga imeli radi.

Vsi njegovi

sto namenil preventivnemu delova-
nju. Zakon o policiji določa, da po-
licija v okviru svojih pristojnosti so-
deluje z organi lokalnih skupnosti 
na področjih, ki se nanašajo na iz-
boljšanje varnosti v lokalnih sku-
pnostih. Pri tem je poudarjeno par-
tnersko sodelovanje med policijo 
in posameznimi subjekti, vez med 
policijo in lokalno skupnostjo pa je 
ravno vodja policijskega okoliša. 
Vodja policijskega okoliša (nekdaj 
vodja varnostnega okoliša) je torej 
nosilec preventivnih nalog na ob-
močju lokalne skupnosti.

Delo mozirskih policistov obsega 
območje sedmih občin, ki so razde-
ljene na tri policijske okoliše. Vodje 
policijskih okolišev so policisti, ki na 
policijskih postajah veljajo za naj-
bolj izkušene policiste. Občani vod-
jem policijskih okolišev prijavljajo 
zadeve, ki ne zahtevajo takojšnega 
policijskega ukrepanja, želijo varno-
stne nasvete in se informirajo. Vodje 
policijskih okolišev so tisti, s katerimi 
se občani pogovorijo o težavah ozi-
roma varnostni problematiki v kra-
ju, kjer živijo, ter jim podajo različ-
ne predloge za rešitev težav v kraju.

VB
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Zahvale, Oglasi

Bila si sonček, poslej 
boš svetla zvezdica – tam 
nekje daleč na nebu …
(L.B.)

ZAHVALA

ob boleči izgubi dragega sina

Erika MAROLTA
6.3.1980 – 10.2.2011

Lompac, California

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in znancem, ki 
ste nam stali ob strani, darovali cvetje, sveče in dali za svete maše.

Zahvaljujemo se tudi gospodu župniku za lepo opravljen obred in 
tudi pevskemu zboru iz Šmihela.

Žalujoči domači

Vse do zadnjega si upala,
a pošle so ti moči,
in zatisnila trudne si oči.
Mama, hvala ti.

»Spomin na umrle je v življenju živih.« 
(Cicero)

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage žene, 
mame, tašče, babice in prababice

Amalije UZAR
z Zadrečke ceste 29 – Nazarje

6.5.1934 – 25.4.2011

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znan-
cem. Hvala vsem, ki ste darovali cvetje in sveče. Še posebna zahvala 
velja vsem in vsakemu posebej, ki ste jo pospremili na njeni zadnji po-
ti v tako velikem številu. Hvala tudi vsem, ki tiho postojite ob njenem 
grobu, prižigate sveče in ste v mislih z njo. 

Žalujoči vsi njeni

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame, stare mame in prababice

Ane PETRIN
rojene Atelšek

25.7.1922 – 10.4.2011

se iskreno zahvaljujemo zdravstvenemu osebju v Mozirju in Bolni-
šnici Topolšica.

Iskreno se zahvaljujemo sosedom, prijateljem, sorodnikom in 
vsem, ki ste nam ob težkih trenutkih stali ob strani. Posebej se zahva-
ljujemo pogrebni službi Morana, g. Marjanu Podrižniku, duhovniku 
Alfonzu za lepo opravljen obred, govorniku g. Franciju Fužirju za po-
slovilni govor, praporščakom, pevcem za odpete pesmi. Hvala vsem, 
ki ste darovali sveče, cvetje in za svete maše ter jo v tako velikem šte-
vilu pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi domači

ZAHVALA

ob izgubi Barbne mame

Marije OSOLNIK
23.2.1923 – 24.4.2011

iz Tiroseka 21

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, sosedom in 
ostalim sokrajanom za izkazano spoštovanje ter spremstvo na njeni 
zadnji poti. Hvala za izrečena sožalja ter darovane sveče, cvetje in za 
svete maše.

Zahvala velja tudi dr. Ireni Blažič-Lipnik, patronažni sestri Zofki, žu-
pniku Lojzetu Ternarju, praporščakom in vsem pevcem. Hvala vsem, 
ki ste z nami sočustvovali in našo mamo v tako velikem številu pospre-
mili k počitku.

Žalujoči vsi njeni
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Za razvedrilo

(Foto: ŠS)

NA POLNO ZA POLNEJŠI PRORAČUN
Gornjegrajski župan Stanko Ogradi očitno uživa na policijskem 

motorju. Zadevo je komentiral takole: »Tudi župani bomo počasi po-
trebovali takšne stroje, da bomo prej v Ljubljani, ko se bo delil denar. 
Če hočeš do sredstev po normalni poti, s predpostavko, da upošte-
vaš vsa pravila in hitrosti na poti, največkrat »izvisiš«.«

TONIJA DOHITEL ABRAHAM
Pred dnevi je tudi žilavega podjetnika Antona Tonija Miklavca do-

hitel Abraham. Gostilniško beatifikacijo je opravil sam, zdaj že upo-
kojeni »dr. Franc Kramberger« (upokojeni Vincenc Poličnik). Ob sve-
tem obredu posvetitve mu je visoki cerkveni dostojanstvenik pove-
dal, da je človek sicer lahko zelo velik, a ga zob časa lahko tudi ta-
kole stisne!

DRAGEC JE ŠEL V POKOJ
Tomaž Čretnik (amaterski igralec iz Bočne), ki je v predstavi 

Oblast odigral homoseksualnega tajnika Drageca: »Končno bom 
poslal Drageca v pokoj, zaradi njega imam same težave. V Bočni 
se me moški prav izogibajo, ženske še bolj, v službi sem dobil za 
raziskavo same moške vrste krompirja, kot so Igor, Kresnik in Ro-
mano. Prihodnjo sezono hočem vlogo pravega playboja, potem mi 
bodo mogoče dali »na čez« sorto Katarina, Duša, Eva.«

Vsaka podobnost med vrstami krompirja in ženskimi političarka-
mi je zgolj naključna.

(Foto: ŠS)

(Foto: JM)

(Foto: ŠS)
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Križanka, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 19. številki SN

2011

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

MINI SLOVARČEK
ITI – grško gorovje
BOHEMIA – latinsko ime Češke

Razglašam vaju za …

avtor 
P. L. 

ČEŠKA  
(LAT.)

FILMSKI 
SNEMALEC 

(RUDI)

EGIPČANSKI 
FARAON

STROJ, KI 
SPREMINJA 

MEH. ENERG. 
V ELEKTR.

PECIVO Z 
NADEVOM

PRIČA PRI 
BIRMI

PRIPRAVA ZA 
OMETANJE

GOSTIŠČE S 
PRENOČIŠČI 

IN HRANO

NRAVO-
SLOVJE

ANDRAŽ 
VEHOVAR

3K AVSTRIJSKI  
POLITIK 
(ALOIS)

OBD., 
KO ENO 

VESOLJ. TELO 
OBKROŽI 
DRUGO

UMETNIŠKI 
IZDELKI

MATI
POT 

NEBESNEGA 
TELESA

TED  
DANSON
FINSKO 
JEZERO

ODDAJA NA 
TVS

RIMSKA  
BOGINJA 

JEZE
NARAVA

TRAK ZA 
ZAŠČITO 

RANE

BELA 
APNENČASTA 

SNOV
OZNAKA 
ČEŠKE

POVELJE

NEKDANJI 
FRANCOSKI 

PREDSEDNIK 
(JAQUES)

JED S 
KOŠČKI 
MESA

ROKOMETAŠ 
KAVTIČNIK

OBLASTA 
BAKTERIJA

IZVIR

PESNICA 
ŠKERL

3K
AMERIŠKI 
IGRALEC 
(JAMES)

HUMORIST 
(SAŠO)

RUSKA 
ATLETINJA 

PRIVALOVA
ULOV 

(REDKO)

AVTOMOBIL. 
OZNAKA 

HONDURASA

BORILNI 
ŠPORT

PREBIVALEC 
FINSKE

EMILIANO 
ZAPATA

ŽENSKO IME

ŠPANSKI 
TENISAČ 
NADAL

NEMŠKI 
ČLEN

ALPINIST 
GROŠELJ

ŽIVAL Z 
LOVKAMI

NEKDANJI 
UGANDSKI 

PREDSEDNIK 
AMIN

NASELJE NA 
BLOKAH
VOJSKA 

NEKD. SFRJ

AMERIŠKA 
HARD ROCK 

SKUPINA

GRŠKO 
GOROVJE

OLIVE 
THOMAS

KAJNOV 
BRAT

ŽIVLJENJSKI 
PROSTOR

IZMIŠLJENA 
NOVICA V 

ČASOPISU

BRENKALO 
S ŠESTIMI 
STRUNAMI

REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE
avtor
P. L. 

AMERIŠKA 
IGRALKA 

HAWN
VSTAJA ZDRAVNIK 

(ZASTAR.)

PRIPADNIK 
SEMITSKEGA 

LJUDSTVA

PREBIVALCI 
GALATIJE

KAZENSKO 
TABORIŠČE V 
NEKDANJI SZ

ODRSKO 
GLASBENO 

DELO

PROSTOR 
ZA OBRT

PRETRESLJIV 
DOGODEK
ZAMAŠEK 

V ŽILI

3K POSEKA 
(REDKO)

NASPROTNO 
OD MIKRO-

KOZMOS

PETER 
NELSON

DRUŽINA 
ZVERI

ORGAN VIDA

STVAR

SKLADATELJ 
SIMONITI

UVOZNIK

DA 
(POG.)

SISTEM LEČ

LOVILEC 
Z ZANKO

MANEKEN 
KOBILICA

SMUČARSKI 
KLUB

MESTO NA 
MADŽAR-

SKEM
BOTANIK 

(SREČKO)

DECILITER 
(POG.)
NOVO-

ZELANDSKI 
STAROSELEC

PEŠČENA 
PUŠČAVA

ŠIBKOST

DEL BESEDE
GIBČNOST

NEKDANJI 
ANGOLSKI 

DENAR

FRANCOSKI 
OTOK V SRE-
DOZEMLJU

VOJSKA 
NEKD. SFRJ
OBUVALO ZA 

DOMA

3K
STRANSKI 

DEL 
MEDENICE
PERNATA 

ODEJA

SVETOVNO 
MORJE

PRIPRAVA ZA 
OMETANJE

ITALIJANSKI 
KIPAR 

(ARNALDO)

ŽIVO 
SREBRO
REKA V 

NEMČIJI

LADA ZEI

DEL TENIŠKE 
IGRE

VEK

TRŽIŠKA 
TOVARNA

ANGLEŠKA 
PEVKA WILDE

NAZIV

TABLETE 
PROTI 

BOLEČINAM
TONI TIŠLER

UMRLJIVOST

BODEČ 
PLEVEL

IZDELOVALEC 
OMAR

G U L A G
O P E R A
L O K A L
D R A M A

P S I R E Č
I M P O R T E R J A
Z A N K A R A L E N
S K O Z D D E C I
E R G N E M O Č
K O R Z I K A J L A
K O L K O C E A N

P O M O D O R O H G
L Z G E M P E K O
I M E L E K A D O L
M O R T A L I T E T A
O S A T O M A R A R
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Petek,
6. maj

ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Olga
ob 18.00. Športna dvorana Mozirje
Prireditev Spoznavajmo drugačnost
ob 18.00. OŠ Gornji Grad
Potopisno predavanje Nepal
ob 19.19. Preddverje Mestne knjižnice Velenje
Ustvarjanje kot zgodba (Artur Štern in Slavica Tesovnik) 

Sobota,
7. maj

ob 8.00. Andrejev dom na Slemenu
Start pohoda po E6 (v sklopu akcije Evropohod 2011)
ob 18.00. Galerija Mozirje
Predavanje Mojce Grešak Od igre moči k dialogu
ob 19.00. Kulturni dom Bočna
Pesem pomladi

Nedelja, 
8. maj

ob 15.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - Šoštanj Mozirje : Pohorje (kadeti U16)
ob 17.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - Šoštanj Mozirje : Pohorje (mladinci U16)

Torek,
10. maj

ob 17.00. Knjižnica Solčava
Ura pravljic: Čarovnija male vile
ob 19.00. OŠ Gornji Grad
Predavanje dr. Edite Arh o pomenu preventivnih 
ginekoloških pregledov

Sreda,
11. maj

ob 17.00. Knjižnica Ljubno ob Savinji
Ura pravljic: Žabji zbor
ob 18.15. Knjižnica Gornji Grad
Ura pravljic: Čarovnija male vile

Četrtek, 
12. maj

ob 18.00. Knjižnica Nazarje
Ura pravljic
ob 19.00. Glasbena šola Nazarje
Koncert kitaristov GŠ Nazarje in GŠ Žalec

MORDA STE ISKALI PRAV TO

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi 

Napovednik dogodkov

IŠČEMO 
študentko ali upokojenko za popoldansko delo v gostilni; gsm 

041/604-437.
Trgovina Bohač d.o.o.. Šmihelska cesta 2, 3330 Mozirje.

AVTOVLEKA BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrabljenih vo-

zil, traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene mehanizacije; gsm 
041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.

HIDRAVLIČNE GIBLJIVE CEVI
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za uporabo v kme-

tijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila ... Gsm 041/354-505.
SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3332 Rečica ob Savinji.

KAMNOSEŠTVO PODPEČAN
Izdelovanje nagrobnikov in okenskih polic. Tel. 897-03-00 ali gsm 

041/652-108.
Kamnoseštvo Podpečan Sebastjan s.p., Šalek 20, 3320 Velenje.

IZDELUJEMO STOPNICE
iz vseh vrst lesa in masivna vhodna vrata, pestra izbira lepljenih 

plošč mizarske kvalitete in masivno vrtno pohištvo. Gsm 041/866-
011.

TERCON s.p., Ter 21 a, 3333 Ljubno ob Savinji.

PAVLIN KOLESA – PRAVI NASLOV ZA REKREATIV-
NE KOLESARJE

Kolesa, oprema, rezervni deli in servis vseh koles. Naše stranke so 
rekreativci, ki ne trpijo površnosti. Če želite kakovost, osebni odnos in 
ponakupno podporo, pokličite 040-431-591.

Pavlin kolesa, Filip Pavlin s.p., Brezje 9d, 3330 Mozirje.

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 

dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; Br-
lec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Zg. Palovče 3, 1241 Kamnik.

ALI STE UTRUJENI, KAR NAPREJ BOLNI IN BREZ 
ENERGIJE?!

Da naredite spremembe, Vam pomagajo le solne terapije! 
031/788-881. 

Grajska vrata d.o.o., Šmiklavž 3a, Gornji Grad.

MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV – POP TV IN A 
KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelitskih 
sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam bikca, težkega cca 140 kg; tel. 583-
52-73.
Prodam 2 bikca čb, frizika, 100 kg + 50 kg; 
gsm 041/783-615.
Prodam bikca (brez številke) in savinjski že-
lodec, kupim svinjski špeh; gsm 051/806-
053.
Prodam teličko limuzin, staro 1 teden ter 
4-vretenskega pajka, š. 3,5 m; tel. 583-11-
20.
Prodam telico simentalko, težko 400 kg; 
gsm 051/256-986.
Prodam teden staro teličko, rjavo – limuzin; 
gsm 041/519-507.
Prodam teličko friziko, staro 14 dni; gsm 
041/783-489.
Prodam visoko brejo telico sivko, pašno; 
gsm 031/277-023.
Prodam brejo kravo simentalko (ni številče-
na); gsm 031/765-409.
Prodam 3 kozliče po 20 – 40 eur/kom; gsm 
040/512-111.
Prodam ovco z dvema mladičema; gsm 
031/414-277.
Prodam kunce za zakol ali nadaljnjo rejo; tel. 
583-55-34.
Prodam 8 tednov stare kužke – beagel, brez 
rodovnika; gsm 031/683-960.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo in telico za zakol ali dopitanje in 
bikce ter teličke nad 100 kg, mesni tip; gsm 
031/533-745.

ŽIVALI – DRUGO
V rejo vzamem telice, več informacij na gsm 
041/354-536.

DRUGO – PRODAM
Prodam vrtno zemljo in zemljo za zasipava-
nje; gsm 031/414-277.
Po simbolični ceni prodam staro seno; gsm 
031/332-618.
Prodam krompir, beli, sorte carlingfort; gsm 
041/796-781.
Prodam bukova drva, tudi razrežem in ce-
pim na vašem domu; gsm 041/783-448.
Prodam suhe deske – češnja; tel. 583-51-
52.
Prodam žagan les za streho, deske 20 mm, 
8 m3, late 5x4, 450 kom ter reme 5 x 8; tel. 
584-30-27.
Prodam dnevno sobo glin ter kompletno mo-
toristično opremo, ugodno, gsm 041/324-
409.
Za simbolno ceno odkupim ali vzamem v 
dar rabljen invalidski voziček za odraslo ose-
bo; tel. 584-10-71.

Prodam 1 leto star hladilnik, ugodna cena; 
gsm 070/899-318.
Prodam šivalni stroj, star 100 let, delujoč; 
gsm 031/397-514.
Manjšo traktorsko prikolico ugodno prodam 
in silažne bale ter savinjske želodce; gsm 
041/239-017.
Čelno diskasto kosilnico BCS, širina 2,85 m, 
prodam; gsm 040/745-745.
Prodam vrtno kosilnico, zelo malo rabljeno, 
ugodno, gsm 031/397-514.
5 letnih pnevmatik kumho 165/70/R12 in 4 
hankook 165/65/R13 na alu platiščih, ugo-
dno prodam; gsm 041/468-550.
Prodam gume, nerabljene, dimenzija  4.50 
– 14, rekord 14; gsm 031/397-514.

DRUGO PODARIM
Podarim vam brezplačni prevoz starih av-
tomobilov, železa, peči ...; gsm 070/813-
438.

VOZILA – PRODAM
Prodam R 5, l. 1994, reg. do julija, dobro ohra-
njen, 2010 spodaj zaščiten, vozen, 78.285 
km, cena 650 eur; gsm 040/167-760.
Prodam subaru legacy 2.0, GL 4, l. 1994, le-
po ohranjen, gsm 041/783-971.
Prodam peugeot 407, l. 2005, dobro ohra-
njen; gsm 041/423-935.
Prodam novo trokolo, 26 col, primerno za 
starejšo osebo ali invalida, 500 eur; gsm 
041/665-178.

NEPREMIČNINE
Prodam stanovanje, 1-sobno + kabinet, na 
Gorici, 35 m2, centralna, delno opremljeno, 
26.500 eur; gsm 051/206-045.
V najem oddam večje skladišče; tel. 
031/539-051 ali 583-15-20.
Oddam sobe v najem; gsm 041/280-005.
2-sobno stanovanje v okolici Mozirja od-
dam, gsm 040/866-613.
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MLADINSKI PEVSKI ZBOR OŠ NAZARJE

Obiskali Evropski parlament in Slovence v Švici

Slovenski poslanci v Evropskem parlamentu so pevcem izrazili svoj ponos in zahvalo, da so jim 
pričarali košček domovine daleč od doma.

Učenci mladinskega pevskega zbora OŠ Na-
zarje so si aprila s spremljevalci in ravnateljem 
Jožetom Kavtičnikom ogledali Evropski parla-
ment v Strasbourgu in v njem priredili koncert. 
V dneh obiska v Zürichu so se srečali s Sloven-
ci, ki tam živijo, in z njimi preživeli nepozabne, 
predvsem kulturno obarvane trenutke.

V Franciji so jim predstavili parlament, kjer 
evropski poslanci zasedajo dvanajstkrat le-
tno. Obiskal jih poslanec Jelko Kacin, ki je 
»glavni krivec« za njihov obisk. V avli so zape-
li splet domovinskih in ljudskih pesmi ter slo-
vensko, evropsko in šolsko himno. Prisluhni-
li so jim mimoidoči poslanici, ki so zborovod-
kinji Katji Gruber in ravnatelju pohvalili petje 
mladega zbora. 

V Švici so obiskali učiteljico Anjo Dobrovc, ki 
tamkajšnje otroke poučuje dopolnilni sloven-

GIBANJE MLADI RAZISKOVALEC

Na državno tekmovanje tudi zgornjesavinjski 
raziskovalci 

Prejemniki priznanj za osnovnošolske naloge (Foto: TP)

V sredo, 13. aprila, so v Velenju na zaključni 
slovesnosti razglasili rezultate regijskega tek-
movanja v projektu Mladi raziskovalec, v kate-
rem so sodelovali tudi učenci treh zgornjesa-
vinjskih šol. Letos zlatega priznanja niso prejeli, 
kljub temu pa se je sedem nalog uvrstilo na dr-
žavno tekmovanje v Mursko Soboto. 

V gibanju že nekaj let sodelujejo tudi učenci 
nazarske in gornjegrajske šole, letos so se jim 
na 28. Mladem raziskovalcu pridružili učenci OŠ 
Ljubno ob Savinji. Na državno tekmovanje se je 
uvrstilo sedem nalog, in sicer pet iz nazarske 
in po ena iz ljubenske in gornjegrajske osnov-
ne šole.

Na slovesnosti je v imenu 37 recenzentov, ki 
so naloge pregledali in ocenili, skupno mnenje 
podal doc. dr. Tone Ravnikar. Povedal je, da je 

večina nalog zadostila vsem merilom za razi-
skovalne naloge. Razveseljivo je, da je bilo več 
kakor v preteklih letih nalog s tehničnega podro-

čja, njihova kakovost pa višja kot prejšnja leta. 
Veliko nalog je tudi praktično uporabnih.

Marija Lebar

ski jezik. Petje mladinskega zbora je navdušilo 
njih in njihove starše, saj mnogi še niso slišali 
takega večglasnega petja. Več o tem si lahko 

preberete na spletni strani šole, kjer je tudi bo-
gata galerija fotografij.

KG
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